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Protokół nr IX/VII/2024 

z IX sesji Rady Powiatu w Poznaniu 

w dniu 18 grudnia 2024 roku 

 

Obrady rozpoczęto 18 grudnia 2024 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 12:55 tego samego dnia. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 27 członków. 

 

Obecni: 

1. Anna Ankiewicz 

2. Remigiusz Błachnio 

3. Paweł Bocian 

4. Jan Broda 

5. Dominika Buczkowska 

6. Piotr Burdajewicz 

7. Artur Chwiłkowski 

8. Waldemar Demuth 

9. Jarosław Dobrowolski 

10. Marzena Fiedler 

11. Tomasz Gintrowicz 

12. Marek Gola 

13. Jan Grabkowski 

14. Zbigniew Jankowski 

15. Paweł Jazy 

16. Anna Kabacińska 

17. Magdalena Kosakowska 

18. Tomasz Łubiński 

19. Przemysław Matuszak 

20. Elżbieta Nawrocka 

21. Armin Niewiadomski 

22. Jolanta Pankowska 

23. Honorata Przybylska 

24. Jacek Sommerfeld 

25. Andrzej Strażyński 

26. Łukasz Szał 
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27. Seweryn Waligóra 

28. Mirosław Wieloch 

29. Mikołaj Witaszyk 

 

1. Otwarcie sesji. 

 

Pan Piotr Burdajewicz, Przewodniczący Rady Powiatu otworzył i poprowadził posiedzenie (lista 

obecności stanowi załącznik do protokołu). Przywitał wszystkich gości obecnych na posiedzeniu Sesji 

Rady Powiatu oraz poinformował, że obrady Rady Powiatu w Poznaniu są transmitowane i utrwalane 

za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Podstawą prawną jest art. 6 ust. 1 lit. c) – 

Rozporządzenia Ogólnego o Ochronie Danych Osobowych (RODO), zgodnie z którym przetwarzanie 

jest niezbędne do wypełnienia obowiązku prawnego wskazanego w art. 15 ust. 1a ustawy o 

samorządzie powiatowym. „Chciałbym powitać: Pana Starostę, Wicestarostę, Członków Zarządu 

Powiatu w Poznaniu, Panią Skarbnik i Panią Sekretarz oraz wszystkich radnych powiatu poznańskiego, 

jak również wszystkich obecnych na sali oraz osoby oglądające transmisję naszych obrad online.” 

 

2. Stwierdzenie kworum. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził obecność kworum (obecnych jest 27 Radnych) – lista 

obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad nie ulega zmianie.  

 

Nikt nie zgłosił propozycji zmian porządku obrad. 

 

4. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Powiatu w Poznaniu w dniu 20 listopada 2024 r.  

 

Prowadzący obrady oznajmił, że nie wpłynęły na jego ręce żadne uwagi do protokołu. Zapytał, czy ktoś 

z Radnych chciałby zabrać głos lub zgłosić uwagi do protokołu z VIII sesji. 

 

Nikt nie zabrał głosu w tym punkcie. 
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Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z VIII sesji Rady Powiatu w Poznaniu w dniu 20 listopada 2024 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (25) 

Anna Ankiewicz, Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Jan Broda, Dominika Buczkowska, Piotr 

Burdajewicz, Artur Chwiłkowski, Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz 

Gintrowicz, Marek Gola, Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, Magdalena Kosakowska, 

Tomasz Łubiński, Przemysław Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Armin Niewiadomski, Jolanta Pankowska, 

Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Seweryn Waligóra, Mikołaj Witaszyk. 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Jan Grabkowski 

 

NIEOBECNI (3) 

Andrzej Strażyński, Łukasz Szał, Mirosław Wieloch. 

 

Protokół z VIII sesji Rady Powiatu w Poznaniu został przyjęty jednogłośnie. Wydruk z głosowania 

imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

5. Raport za lata 2022-2023 z wykonania „Programu ochrony środowiska dla Powiatu 

Poznańskiego na lata 2021-2025”. 

 

Pan Paweł Jazy, Członek Zarządu Powiatu w Poznaniu poinformował, że treść tego raportu radni 

otrzymali w materiałach na sesję. Obowiązek sporządzania programu ochrony środowiska wynika  

z ustawy – Prawo ochrony środowiska. Ta sama ustawa formułuje w art. 18, że Zarząd Powiatu 

zobligowany jest do tego, żeby co dwa lata przedstawić sprawozdanie z realizacji programu ochrony 

środowiska. Raport ten obejmuje zadania realizowane przez powiat. To są decyzje i procedury 

administracyjne oraz jego działalność jako jednostki samorządu terytorialnego, a ponadto wskazuje na 

zadania realizowane przez gminy. Raport obejmuje spektrum szersze niż wynikające z ustawy i z tego, 

do czego powiat jest zobligowany w ramach realizacji obowiązku zakresu ochrony środowiska, nie 

może obejmować zakresu węższego. W obszarze ochrona powietrza wskazano, że w latach 2022/2023 
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Starosta Poznański wydał 45 decyzji udzielających przedsiębiorcom pozwoleń zintegrowanych. 

Sformułowane są również i przypomniane inwestycje z zakresu termomodernizacji obiektów 

powiatowych. Przypomniano w raporcie o prowadzonym przez Powiat Poznański dofinansowaniu 

likwidacji źródeł niskiej emisji, a także pokazano, jak gminy dofinansowują ten zakres działania. Nie 

wszystkie gminy realizują swoje autorskie programy, zdecydowana większość jednak to robi. 

Przypomniano o zadaniach powiatu z zakresu monitorowania stanu środowiska. Wskazano na 

zagrożenie, które zarówno w latach 2022, jak i 2023 miało swoje odzwierciedlenie w wynikach. To jest 

przekroczenie benzoalfapirenu, wynikające głównie z niskiej emisji pochodzącej z indywidulanych 

źródeł ogrzewania. Jako obszary szczególnie narażone wskazano, że są to miasta: Swarzędz, Luboń  

i Mosina. Ponadto w zakresie ochrony wód i powierzchni ziemi zadania z zakresu ochrony wód zostały 

znacznie ograniczone Staroście, z racji wejścia w życie ustawy – Prawo wodne. Jednak monitoring wód 

nadal jest w zakresie zainteresowania powiatu. W tabelach pokazano, jak kształtuje się w odniesieniu 

do zasobów rzecznych i jeziornych. Jeśli chodzi o zasoby rzeczne, wskazano zgodnie z hierarchią,  

że wyniki badań jakości wody utrzymują się na poziomie umiarkowanym, słabym lub złym, w zależności 

od nazwy rzeki. Natomiast w sytuacji jezior wyniki utrzymują się w stanie umiarkowanym lub słabym. 

Zły stan jest jedynie w przypadku jeziora Niepruszewskiego. Ponadto wskazano na inwestycje 

zrealizowane przez Powiat Poznański, zabezpieczające retencję wód. Jest to chociażby zbiornik  

w Bolechowie, który został wybudowany w przedmiotowych latach. W ramach gospodarki odpadami 

przypomniano o prowadzonym przez Powiat Poznański programie utylizacji wyrobów zawierających 

azbest. W latach 2022/2023 zutylizowano 1800 ton azbestu. W tabeli pokazano, które gminy 

dofinansowały ten program i w jakim zakresie na terenie danej gminy oraz ile ton wyrobów zostało 

usuniętych. W ramach zadań prowadzonych przez Powiat Poznański omówiono również zagrożenia 

akustyczne, które są monitorowane przez organy Starosty. Jeśli chodzi o szczególne obszary zagrożenia 

hałasem, w ramach prowadzonych punktów monitorowania tego hałasu, największe zagrożenie jest 

wykrywane na drogach prowadzonych przez Wielkopolski Zarząd Dróg Wojewódzkich. Jeśli chodzi  

o drogi powiatowe, te przekroczenia są nieznaczne i nieliczne. Podobne przekroczenia odnotowano na 

głównych liniach kolejowych prowadzonych przez Polskie Koleje Państwowe. W ramach pól 

elektromagnetycznych stwierdzono, że zagrożenia tym polem rośnie, ale utrzymuje się znacznie 

poniżej wartości dopuszczalnych. W zakresie nadzoru nad lasami nie stanowiącymi własności Skarbu 

Państwa, Starosta zlecił ten nadzór okolicznym nadleśniczym. Wydatkowano na ten cel 180 tys. zł,  

a ilość sporządzonych uproszczonych planów urządzania lasu to 4300 hektarów. W ramach 

kompetencji Starosty mieści się również monitoring podmiotów korzystających ze środowiska. 

Wskazano, ile kontroli zostało wykonanych i na terenie jakich zakładów. Przypomniano również  

w raporcie o prowadzonych zadaniach z zakresu edukacji ekologicznej i promocji ochrony środowiska. 

Przypomniano o organizacji powiatowego konkursu krajoznawczego „Projektanci wypraw”,  



5 

 

o zielonych punktach kontrolnych, a także o publikacjach, które mają promować ochronę środowiska  

i krajoznawstwo na terenie Powiatu Poznańskiego.  

Pan P. Jazy podziękował całemu zespołowi przygotowującemu ten raport. Jest to zespół Wydziału 

Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa. Przygotowanie raportu wymaga zawsze dużej koordynacji 

z innymi wydziałami, które przekazują dane do tego, aby jak najszersze spektrum pokazać Radnym 

Powiatu Poznańskiego.  

 

6. Rozpatrzenie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 20 października 2024 r.  

w sprawie budowy ścieżki pieszo-rowerowej wzdłuż drogi powiatowej 2402P Stęszew – 

Dopiewo, na odcinku Krąplewo (ul. 28 Grudnia) – Drogosławiec – DRUK Nr 144. 

 

Pani Jolanta Pankowska, Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poinformowała,  

że Pani Joanna Łubińska i Pan Mateusz Czeszak, Radni Rady Miejskiej Gminy Stęszew, przesłali petycję 

z dnia 20 października 2024 r. w sprawie budowy ścieżki pieszo-rowerowej wzdłuż drogi powiatowej 

2402P Stęszew-Dopiewo, na odcinku Krąplewo (ul. 28 Grudnia)-Drogosławiec. Do petycji została 

dołączona lista mieszkańców z podpisami poparcia. Przewodniczący Rady Pan Piotr Burdajewicz 

pismem z dnia 21 listopada 2024 r. (nr BR.152.1.2024) przekazał petycję Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji przeprowadziła postępowanie rozpatrując petycję na 

posiedzeniu w dniu 9 grudnia 2024 r. W posiedzeniu komisji uczestniczyli: Pani Alicja Piątkowska, radca 

prawny oraz Pan Marek Bereżecki, Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Poznaniu. 

Komisja zapoznała się również z wyjaśnieniami Pana Tomasza Łubińskiego, Wicestarosty Poznańskiego, 

wyrażonymi w piśmie z dnia 4 grudnia 2024 r. (nr OP.0004.3.2024). 

W przesłanej petycji Radni Rady Miejskiej Gminy Stęszew, w imieniu własnym oraz mieszkańców 

Dębna, Drogosławca, Krąplewa i Stęszewa, mając na względzie dobro i bezpieczeństwo mieszkańców, 

zwrócili się do Rady Powiatu w Poznaniu z apelem o wybudowanie ciągu pieszo-rowerowego wzdłuż 

drogi powiatowej 2402P Stęszew-Dopiewo, na odcinku Krąplewo (ul. 29 Grudnia) – Drogosławiec. 

Pan Tomasz Łubiński, Wicestarosta Poznański w swoim piśmie z dnia 4 grudnia 2024 r. wyjaśnił,  

iż wskazane w petycji zadanie obejmuje odcinek o długości 1,3 km i zostało zaproponowane przez 

Zarząd Dróg Powiatowych w Poznaniu, jako zadanie do realizacji w pierwszej kolejności na terenie 

Gminy Stęszew w aktualnie przygotowywanym „Programie budowy dróg dla rowerów (pieszych  

i rowerów)” do roku 2030. 

Komisja uznała, że petycja zasługuje na uwzględnienie. O szczegółach dot. przedmiotowego zadania 

będzie można jednak mówić po przygotowaniu i przyjęciu „Programu budowy dróg dla rowerów 

(pieszych i rowerów)” do roku 2030. 
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Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 20 października 2024 r. w sprawie budowy 

ścieżki pieszo-rowerowej wzdłuż drogi powiatowej 2402P Stęszew – Dopiewo, na odcinku Krąplewo 

(ul. 28 Grudnia) – Drogosławiec – DRUK Nr 144. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 26, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (26) 

Anna Ankiewicz, Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Jan Broda, Dominika Buczkowska, Piotr 

Burdajewicz, Artur Chwiłkowski, Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz 

Gintrowicz, Marek Gola, Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, Magdalena Kosakowska, 

Tomasz Łubiński, Przemysław Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Armin Niewiadomski, Jolanta Pankowska, 

Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Łukasz Szał, Seweryn Waligóra, Mikołaj Witaszyk. 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Jan Grabkowski 

 

NIEOBECNI (2) 

Andrzej Strażyński, Mirosław Wieloch. 

 

Uchwała Nr IX/143/VII/2024 w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 20 października 2024 r.  

w sprawie budowy ścieżki pieszo-rowerowej wzdłuż drogi powiatowej 2402P Stęszew – Dopiewo,  

na odcinku Krąplewo (ul. 28 Grudnia) – Drogosławiec została przyjęta jednogłośnie i wraz z wydrukiem 

z głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

7. Rozpatrzenie uchwały w sprawie przyjęcia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

w Poznaniu na rok 2025 – DRUK Nr 145. 

 

Pan Seweryn Waligóra, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił propozycje do planu kontroli 

Komisji Rewizyjnej na rok 2025 przyjęte podczas posiedzenia w dniu 13 listopada 2024 r. 

 

1) Rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu wraz  

z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o tym sprawozdaniu, informacji  
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o stanie mienia powiatu oraz opinii biegłego rewidenta na temat rocznego sprawozdania 

finansowego powiatu. Przygotowanie wniosku w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu  

w Poznaniu za rok 2024. 

2) Zapoznanie się z informacją o wykonaniu budżetu powiatu poznańskiego za I półrocze 2025 

roku. 

3) Kontrola wydatków Domu Pomocy Społecznej w Lisówkach w roku 2024. 

4) Kontrola wydatków w dziale 900, rozdziale 90005 – ochrona powietrza atmosferycznego  

i klimatu, paragrafie 6230 – dotacje celowe z budżetu powiatu dla wnioskodawców 

składających wnioski na likwidację źródeł niskiej emisji w latach 2023-2024. 

5) Kontrola wybranej inwestycji realizowanej w roku 2023 przez Powiat Poznański z gminą 

powiatu poznańskiego, w której zaistniała konieczność przesunięcia terminu wykonania 

zadania. 

6) Kontrola planu i realizacji wydatków na szkolenia w Starostwie Powiatowym w Poznaniu  

w roku 2024. 

7) Kontrola załatwiania spraw dot. zatwierdzania projektów organizacji ruchu, należących do 

kompetencji Starosty Poznańskiego. 

8) Kontrola wydatków w ramach Otwartego Konkursu Ofert dot. pomocy społecznej, 

realizowanych w roku 2024. 

Rozpatrywanie zadań zleconych przez Radę Powiatu. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Poznaniu na 

rok 2025 – DRUK Nr 145. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 26, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (26) 

Anna Ankiewicz, Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Jan Broda, Dominika Buczkowska, Piotr 

Burdajewicz, Artur Chwiłkowski, Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz 

Gintrowicz, Marek Gola, Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, Magdalena Kosakowska, 

Tomasz Łubiński, Przemysław Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Armin Niewiadomski, Jolanta Pankowska, 

Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Łukasz Szał, Seweryn Waligóra, Mikołaj Witaszyk. 
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BRAK GŁOSU (1) 

Jan Grabkowski 

 

NIEOBECNI (2) 

Andrzej Strażyński, Mirosław Wieloch. 

 

Uchwała Nr IX/144/VII/2024 w sprawie przyjęcia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu  

w Poznaniu na rok 2025 została przyjęta jednogłośnie i wraz z wydrukiem z głosowania imiennego 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

8. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Poznańskiego na rok 2024 – DRUK 

Nr 146. 

 

Pani Renata Ciurlik Skarbnik Powiatu omówiła projekt uchwały. 

DOCHODY 

Dochody budżetu Powiatu Poznańskiego zmniejsza się o kwotę ogółem 641.790,00 zł, z tego: 

I. Dotacje na zadania własne oraz pozostałe dochody własne zmniejsza się o kwotę ogółem 

641.790,00 zł, z tego: 

1. W dziale 600, rozdziale 60014 – Drogi publiczne powiatowe, wprowadza się zmiany w planie 

dochodów realizowanych przez ZDP w Poznaniu. Zmiany te mają na celu dostosowanie planu  

do realnego i planowanego wykonania: 

a) § 0870 - Wpływy ze sprzedaży składników majątkowych - zmniejszenie o kwotę 30.000,00 zł - 

obecny plan 118.000,00 zł, wykonanie 38.304,79 zł; 

b) § 0920 - Wpływy z pozostałych odsetek - zwiększenie o kwotę 40.000,00 zł. Obecny plan 

52.600,00 zł, wykonanie 81.345,80 zł; 

c) § 0950 - Wpływy z tytułu kar i odszkodowań wynikających z umów - zmniejszenie o kwotę 

25.000,00 zł. Obecny plan 190.000,00 zł, wykonanie 110.672,17 zł 

d) § 0970 - Wpływy z różnych dochodów - zwiększenie o kwotę 15.000,00 zł - obecny plan 

2.000,00 zł, wykonanie 15.382,74 zł. 

2. W dziale 600, rozdziale 60014 – Drogi publiczne powiatowe, w § 6300 - Wpływy z tytułu 

pomocy finansowej udzielanej między jst na dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych  

i zakupów inwestycyjnych - zmniejszenie planowanych dochodów o kwotę ogółem 1.696.000,00 zł,  

z tego: 

1) zmniejszenie dochodów o kwotę 345.000,00 zł. W dniu 12 lipca 2024 r. zawarta została umowa 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu na pokrycie kosztów pozyskania 
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nieruchomości niezbędnych na realizację inwestycji na drodze powiatowej na terenie Gminy 

Czerwonak na rozbudowę drogi powiatowej nr 2407P, poprzez budowę chodnika i ścieżki pieszo-

rowerowej na odcinku od ulicy Trakt do pierwszych zabudowań w Klinach dot. przekazania Powiatowi 

przez Gminę dotacji w kwocie 345.000,00 zł na ww. zadanie w 2024r. W związku z nadal toczącym się 

postępowaniem o wydanie decyzji ZRiD, nie ma podstaw do przekazania środków w roku bieżącym 

(WD.7126.77.2021.PJ). Stosownych zmian należy dokonać po stronie wydatków Zarządu Dróg 

Powiatowych w Poznaniu. 

2) zmniejszenie dochodów o kwotę 980.000,00 zł. W związku z odstąpieniem przez Gminę od 

podpisania umowy dot. udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu Poznańskiego  

z przeznaczeniem na pokrycie kosztów pozyskania nieruchomości w związku z rozbudową drogi 

powiatowej nr 2407P, poprzez budowę chodnika i ścieżki pieszo-rowerowej na odcinku od pierwszych 

zabudowań w Klinach do ul. Grzybowej w Mielnie w kwocie 980.000,00 zł w 2024r. środki nie zostaną 

przekazane  w roku bieżącym (WD.7126.217.2024.PJ). Stosownych zmian należy dokonać po stronie 

wydatków Zarządu Dróg Powiatowych w Poznaniu. 

3) zmniejszenie dochodów o kwotę 321.000,00 zł. W związku z niezłożeniem przez Gminę wniosku 

o wydanie decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej  obejmującej rozbudowę drogi 

powiatowej nr 2407P na odcinku od ul. Taczaka w Koziegłowach do ul. Wrzosowej w Kicinie oraz na 

odcinku od ul. Wodnej w Kicinie do ul. Rolnej w Kicinie oraz zbyt późnym przesłaniem przez Gminę do 

podpisu umowy o udzieleniu pomocy finansowej z przeznaczeniem na  pokrycie kosztów  pozyskania 

nieruchomości niezbędnych na realizację ww. zadania, uznano za nierealne wydatkowanie środków 

finansowych w kwocie 321.000,00 zł, dlatego odstąpiono od podpisania umowy o udzieleniu pomocy 

finansowej z Gminą (WD.7126.26.2021.PJ). Stosownych zmian należy dokonać po stronie wydatków 

Zarządu Dróg Powiatowych w Poznaniu. 

4) zmniejszenie dochodów o kwotę 50.000,00 zł. W dniu 16 grudnia 2019r. zawarta została umowa 

pomiędzy Powiatem Poznańskim a gmina Puszczykowo dot. udzielenia przez Gminę pomocy 

finansowej Powiatowi na pokrycie kosztów pozyskania przez Powiat nieruchomości niezbędnych do 

realizacji zadania polegającego na wykonaniu dokumentacji technicznej i budowy chodnika wraz  

z wyznaczeniem przejścia dla pieszych w ciągu drogi powiatowej nr 2490P - ul. Nadwarciańska  

w rejonie skrzyżowania z drogą gminną ul. J.I. Kraszewskiego. Zgodnie z zapisami umowy i aneksem  

nr 1 z dnia 26 listopada 2024r. środki winny zostać przekazane w roku 2024. Mając na uwadze 

wydłużającą się procedurę uzyskania warunków usunięcia kolizji z istniejącą infrastrukturą elektryczną 

nie jest możliwe wykonanie dokumentacji technicznej i uzyskanie decyzji ZRiD w roku 2024.  

Tym samym środki nie zostaną wykorzystane w roku bieżącym i przekazanie dotacji jest bezcelowe. 

W związku z powyższym w dniu 26 listopada 2024r. Rada Miasta Puszczykowa podjęła Uchwałę  

Nr 67/24/IX w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
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Poznańskiemu, zgodnie z zapisami której środki w kwocie 50.000,00zł przekazane zostaną Powiatowi 

Poznańskiemu w roku 2025. W toku procedowane jest podpisywanie stosownego aneksu do umowy. 

Wniosek o uwzględnienie środków (po stronie dochodowej) w budżecie Powiatu Poznańskiego na rok 

2025 przedłożony zostanie w roku 2025. (WD.7126.184.2019.KJ). Stosownych zmian należy dokonać 

po stronie wydatków Zarządu Dróg Powiatowych w Poznaniu. 

Rozdz. Par. Nazwa Plan Zmiana 
Plan po 
zmianie 

60014   Drogi publiczne powiatowe    

 6300 

Wpływy z tytułu pomocy finansowej 
udzielanej między jst na dofinansowanie 
własnych zadań inwestycyjnych i zakupów 
inwestycyjnych, w tym: 15.350.750,55 

-
1.696.000,00 13.654.750,55 

 [1] 

CZERWONAK - pokrycie kosztów pozyskania 
nieruchomości na realizację zadania 
rozbudowy DP nr 2407P, poprzez budowę 
chodnika i ścieżki pieszo-rowerowej na 
odcinku od ul. Trakt do pierwszych 
zabudowań w Klinach 345.000,00 -345.000,00 0,00 

 [2] 

CZERWONAK - pokrycie kosztów pozyskania 
nieruchomości na realizację zadania na 
rozbudowę DP nr 2407P, poprzez budowę 
chodnika i ścieżki pieszo-rowerowej na odc. 
Od pierwszych zabudowań w Klinach do ul. 
Grzybowej w Mielnie 980.000,00 -980.000,00 0,00 

 [3] 

CZERWONAK - pokrycie kosztów pozyskania 
nieruchomości na realizację inwestycji 
drogowej obejmującej rozbudowę drogi 
powiatowej nr 2407P na odcinku od ul. 
Taczaka w Koziegłowach do ul. Wrzosowej 
w Kicinie oraz na odcinku od ul. Wodnej w 
Kicinie do ul. Rolnej w Kicinie 321.000,00 -321.000,00 0,00 

 [4] 

PUSZCZYKOWO - pokrycie kosztów 
pozyskania nieruchomości dla budowy 
chodnika wraz z wyznaczeniem przejścia dla 
pieszych w ciągu drogi powiatowej nr 
2490P - ul. Nadwarciańska w rejonie 
skrzyżowania z drogą gminną ul. J.I. 
Kraszewskiego 50.000,00 -50.000,00 0,00 

 

3. W dziale 756, rozdziale 75618 - Wpływy z innych opłat stanowiących dochody jednostek 

samorządu terytorialnego na podstawie ustaw, wprowadza się zmiany w planie dochodów 

realizowanych przez ZDP w Poznaniu. Zmiany te mają na celu dostosowanie planu do realnego  

i planowanego wykonania: 

a) § 0570 - Wpływy z tytułu grzywien, mandatów i innych kar pieniężnych od osób fizycznych - 

zwiększenie o kwotę 5.000,00 zł – obecny plan 4.000,00 zł, wykonanie 7.100,00 zł; 
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b) § 0580 - Wpływy z tytułu grzywien i innych kar pieniężnych od osób prawnych i innych 

jednostek organizacyjnych- zmniejszenie o kwotę 6.000,00 zł – obecny plan 15.000,00 zł, wykonanie 

932,20 zł; 

c) § 0920 - Wpływy z pozostałych odsetek, wpływy z odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu 

podatków i opłat- zwiększenie o kwotę 1.000,00 zł – obecny plan 0,00 zł, wykonanie 412,00zł. 

4. W dziale 801, rozdziale 80102 – Szkoły podstawowe specjalne, w § 0920 - Wpływy  

z pozostałych odsetek, zwiększenie o kwotę 7.000,00 zł, z tytułu odsetek od środków na rachunku 

bankowym SOSW w Mosinie. 

5. W dziale 801, rozdziale 80120 – Licea ogólnokształcące, zwiększenie planowanych dochodów 

o kwotę ogółem 6.656,00 zł, w ZS w Bolechowie, z tego: 

a) w § 0610 - Wpływy z opłat egzaminacyjnych oraz opłat za wydawanie świadectw, dyplomów, 

zaświadczeń, certyfikatów i ich duplikatów – zwiększenie o kwotę 104,00 zł, wpłaty z tytułu wydania 

duplikatów świadectw szkolnych; 

b) w § 0690 - Wpływy z różnych opłat – zwiększenie o kwotę 198,00 zł, wpłaty z tytułu wydania 

duplikatów legitymacji szkolnych; 

c) w § 0830 – Wpływy z usług -  zwiększenie o kwotę 903,00 zł, dochody wykonane z tytułu 

wystawionych refaktur, w tym: refaktura wystawiona na koszty wyjazdu jednostek PSP do fałszywego 

alarmu pożarowego oraz refaktura za media na firmę, która buduje salę gimnastyczną w Bolechowie; 

d) w § 0920 - Wpływy z pozostałych odsetek - zwiększenie o kwotę 2.972,00 zł, odsetki bankowe 

od środków na rachunkach bankowych; 

e) w § 0950 - Wpływy z tytułu kar i odszkodowań wynikających z umów - zwiększenie o kwotę 

2.479,00 zł, wpłata odszkodowania z TU Compensa za powstałe uszkodzenia mienia szkoły  

w Murowanej Goślinie po huraganie.  

6. W dziale 801, rozdziale 80195 – Pozostała działalność, w § 6430 - Dotacja celowa otrzymana  

z budżetu państwa na realizację inwestycji i zakupów inwestycyjnych własnych powiatu – zwiększenie 

o kwotę ogółem 1.022.125,00 zł, w związku z rozstrzygnięciem Ministerstwa Sportu i Turystyki z dnia 

29.11.2024 r. w ramach Programu wsparcia inwestycji sportowych, zgodnie z którym Powiat Poznański 

uzyskał dofinansowanie na dwa zadania wskazane poniżej: 

a) Budowa sali gimnastycznej wraz z zapleczem dydaktycznym, sanitarnym, sportowym  

i łącznikiem oraz zbiornikiem na wodę deszczową, na terenie Zespołu Szkół im. Gen. Dezyderego 

Chłapowskiego w Bolechowie, ul. Obornicka 1 - etap 2024 r. – kwota 627.125,00 zł. Zgodnie  

z przedmiotowym rozstrzygnięciem kwota przyzna na to zadanie wynosi 1.102.500,00 zł. Dotacje  

w ramach programu mogą być przeznaczone wyłącznie na pokrycie wydatków, które planowane są do 

poniesienia w roku 2024 r. Podstawą uruchomienia środków jest przedstawienie nieopłaconych faktur. 

W związku z tym, iż jedna z faktur objęta wnioskiem o dofinansowanie została zapłacona przed 
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rozstrzygnięciem nie ma możliwości uzyskania dotacji na wydatki z niej wynikające, stąd faktycznie 

możliwa do uzyskania dotacja wynosi 627.125,00 zł. 

b) Modernizacja zaplecza sanitarnego sali gimnastycznej Zespołu Szkół NR 1 im. Powstańców 

Wielkopolskich w Swarzędzu, os. Mielżyńskiego 5a – etap II – kwota 395.000,00 zł. 

7. Na podstawie zawiadomienia Wojewody Wielkopolskiego nr FB-I.3111.521.2024.7 z dnia  

27 listopada 2024 r. zwiększony został plan dotacji celowych na rok 2024 w: dziale 852, rozdziale 85202 

– Domy pomocy społecznej, w § 2130 o kwotę 2.529,00 zł, DPS Lisówki, gmina Dopiewo, w związku  

z korektą planu pod kątem wykorzystania miejsc finansowanych wg starych zasad, za okres od stycznia 

do listopada 2024 r. – zgodnie z art. 53 ustawy z dnia 1 października 2024 r. o dochodach jednostek 

samorządu terytorialnego (Dz. U. z 2024 r. poz. 1572) i wprowadzenia od stycznia 2024 r. nowych 

kosztów utrzymania. 

8. W dziale 854, rozdziale 85403 – Specjalne ośrodki szkolno – wychowawcze, w § 0830 – Wpływy 

z usług, zwiększenie o kwotę 8.000,00 zł, z tytułu wyższych niż planowano wpływów z odpłatności za 

wyżywienie w internacie SOSW w Mosinie.  

9. W dziale 854, rozdziale 85406 - Poradnie psychologiczno-pedagogiczne, w tym poradnie 

specjalistyczne, zwiększenie planowanych dochodów o kwotę 4.100,00 zł w planie PPP w Luboniu,  

z tego: 

a) w § 0920 - Wpływy z pozostałych odsetek, zwiększenie o kwotę 4.500,00 zł, z uwagi na większe 

od przewidywanych odsetki na rachunku bankowym; 

b) w § 0970 - Wpływy z różnych dochodów, zmniejszenie o kwotę 400,00 zł, z uwagi na mniejsze 

wynagrodzenie płatnika składek i podatku. 

10. W dziale 854, rozdziale 85410 - Internaty i bursy szkolne, w § 0750 - Wpływy z najmu  

i dzierżawy składników majątkowych Skarbu Państwa, jednostek samorządu terytorialnego lub innych 

jednostek zaliczanych do sektora finansów publicznych oraz innych umów o podobnym charakterze, 

zwiększenie o kwotę 3.800,00 zł w planie ZS w Mosinie, w związku z większą liczbą wynajmu sali  

w internacie, dotyczy wynajmu okazjonalnego sali. 

 

WYDATKI 

Wydatki budżetu Powiatu Poznańskiego zmniejsza się o kwotę ogółem 641.790,00 zł, z tego: 

I. Wydatki na zadania z zakresu administracji rządowej zawierają zmiany, z tego: 

1. W dziale 700, rozdziale 70005 – Gospodarka gruntami i nieruchomościami, wprowadza się 

zmiany polegające na przeniesieniu środków pomiędzy grupami wydatków budżetowych, zmiany 

wynikają z konieczności optymalnego wykorzystania środków pochodzących z rezerwy celowej 

przeznaczonej na zadania z zakresu gospodarki nieruchomościami Skarbu Państwa. Zmiany obejmują: 

 wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane – zwiększenie o kwotę 18.231,00 zł, 
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 pozostałe wydatki bieżące – zmniejszenie o kwotę 18.231,00 zł. 

2. W dziale 710, rozdziale 71015 – Nadzór budowlany, w planie finansowym PINB w Poznaniu 

wprowadza się zmiany polegające na przeniesieniu środków pomiędzy grupami wydatków 

budżetowych oraz paragrafami wydatków bieżących, w związku z koniecznością zapewnienia środków 

na wynagrodzenia dla pracowników oraz korektą odpisu na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych, 

zmiany obejmują: 

 wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane – zwiększenie o kwotę 250,00 zł, 

 wydatki na świadczenia na rzecz osób fizycznych – zmniejszenie o kwotę 250,00 zł. 

II. Wydatki na zadania własne zmniejsza się o kwotę ogółem 641.790,00 zł, z tego: 

1. W dziale 600, rozdziale 60014 - Drogi publiczne powiatowe, zmniejsza się wysokość wydatków 

w planie Zarządu Dróg Powiatowych w Poznaniu o kwotę ogółem 1.892.854,22 zł. Odpowiednie zmiany 

wprowadzono również w załączniku nr 2 do uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Poznańskiego na lata 2024-2029. Zmiany obejmują: 

a) wydatki bieżące – wprowadza się następujące zmiany:  

1) Remont drogi powiatowej nr 2465P ul. Głównej w Krośnie, odcinek od granicy m. Mosina do 

marketu Mrówka (zadanie 4270-01-R1) – zmniejszenie o kwotę 382.853zł. Robota zakończona  

i zapłacona. W/w kwota stanowi luz na zadaniu, umożliwia sfinansowanie niżej wymienionego zadania; 

2) Remont drogi powiatowej nr 2472P Radzewice-Kórnik na odcinku DW 434 - Bnin i odcinku 

Konarskie - DW 434 (zadanie 4270-01-26) – zwiększenie o kwotę 382.853zł z jednoczesnym 

zgłoszeniem zadania do planu wydatków niewygasających z 2024r. Dodatkowe środki te będą 

stanowiły zabezpieczenie na ewentualne rozliczenie powykonawcze lub roboty dodatkowe, które 

mogą wyniknąć z realizacji zamówienia podstawowego.  

b) wydatki majątkowe – Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych [§6050] – zmniejszenie 

planu o kwotę 1.892.854,22 zł, poprzez zmiany na poniższych zadaniach: 

3) Przebudowa/rozbudowa 2425P Żydowo - Rokietnica - ul. Kolejowa w m. Rokietnica, gmina 

Rokietnica, powiat poznański (zadanie 6050-01-R2) – zmienia się montaż finansowy planu. Zmniejsza 

się wkład Gminy o kwotę 196.854,22 zł z jednoczesnym zwiększeniem wkładu Powiatu o kwotę 

196.854,22 zł. Nie jest możliwe wydatkowanie środków finansowych w 2024r. ze względu  

na przedłużające się opracowywanie projektów organizacji ruchu na czas robót, a także przerób robót 

w terenie. Zadanie zostaje zgłoszone do planu wydatków niewygasających z 2024 r. 

4) Przebudowa drogi powiatowej nr 2429P o długości 0,95 km oraz budowa kanalizacji 

deszczowej w Gowarzewie, gmina Kleszczewo (zadanie 6050-01-F9) – zmniejszenie planu o kwotę 

200.000,00 zł. Roboty zakończone i odebrane. W/w kwota stanowi luz na zadaniu. 

5) Przebudowa/rozbudowa drogi 2406P Bolechowo - gr m. Poznania na skrzyżowaniu  

ul. Poznańskiej z Jesionową w m. Biedrusko (zadanie 6050-01-R3) – zmniejszenie planu o kwotę 



14 

 

26.374,22 zł. Roboty zakończone i odebrane. W/w kwota stanowi luz na zadaniu. 

6) Przebudowa/rozbudowa drogi powiatowej nr 2407P w Kicinie gmina Czerwonak, odcinek  

od ul. Wrzosowej do ul. Szkolnej (zadanie 6050-00-82) – zwiększenie o kwotę 29.520zł. Zadanie 

częściowo zgłoszone na wydatki niewygasające. Zwiększenie z uwagi na konieczność wykonania 

dodatkowych DŚU. W/w kwota zostanie wydatkowana w 2024r.  

7) Pokrycie kosztów pozyskania nieruchomości w związku z rozbudową drogi powiatowej  

nr 2407P, poprzez budowę chodnika i ścieżki pieszo-rowerowej na odcinku od pierwszych 

zabudowań w Klinach do ul. Grzybowej w Mielnie (zadanie 6050-05-86) – zmniejszenie planu o kwotę 

980.000zł (100% wkład Gminy). W związku z odstąpieniem przez Gminę od podpisania umowy 

dotyczącej udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu Poznańskiego z przeznaczeniem  

na pokrycie w/w wykupów środki nie zostaną przekazane i wydatkowane w roku bieżącym. 

8) CZERWONAK - pokrycie kosztów pozyskania nieruchomości na realizację zadania rozbudowy 

DP nr 2407P, poprzez budowę chodnika i ścieżki pieszo-rowerowej na odcinku od ul. Trakt do 

pierwszych zabudowań w Klinach (zadanie 6050-05-84) – zmniejszenie planu o kwotę 345.000zł (100% 

wkład Gminy). W dniu 12 lipca 2024 r. zawarta została umowa w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Poznańskiemu na w/w zadanie. W związku z nadal toczącym się postępowaniem o wydanie 

decyzji ZRiD, nie ma podstaw do przekazania i wydatkowania środków w roku bieżącym. 

9) CZERWONAK - pokrycie kosztów pozyskania nieruchomości na realizację inwestycji drogowej 

obejmującej rozbudowę drogi powiatowej nr 2407P na odcinku od ul. Taczaka w Koziegłowach  

do ul. Wrzosowej w Kicinie oraz na odcinku od ul. Wodnej w Kicinie do ul. Rolnej w Kicinie (zadanie 

6050-05-82) – zmniejszenie planu o kwotę 321.000zł (100% wkład Gminy). W związku z niezłożeniem 

przez Gminę wniosku o wydanie decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej obejmującej 

w/w zadanie oraz zbyt późnym przesłaniem przez Gminę do podpisu umowy o udzieleniu pomocy 

finansowej z przeznaczeniem na pokrycie kosztów pozyskania nieruchomości niezbędnych na 

realizację tegoż zadania, nie ma możliwości wydatkowanie środków finansowych, dlatego odstąpiono 

od podpisania umowy o udzieleniu pomocy finansowej z Gminą. 

10) Puszczykowo - pokrycie kosztów pozyskania nieruchomości dla budowy chodnika wraz  

z wyznaczeniem przejścia dla pieszych w ciągu drogi powiatowej nr 2490P - ul. Nadwarciańska  

w rejonie skrzyżowania z drogą gminną ul. J. I. Kraszewskiego (zadanie 6050-05-A5) – zmniejszenie 

planu o kwotę 50.000zł (100%). 

 

Dział-
Rozdział-
Paragraf 

Nazwa  
wartość aktualna 

[zł] 
zmiana 

wartość po 
zmianie 

[zł] 

600-60014 W y d a t k i   b i e ż ą c e  
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4270  Zakup usług remontowych   
10 832 
059,35 

0,00 
10 832 
059,35 

  
Remont drogi powiatowej nr 2472P 
Radzewice-Kórnik na odcinku DW 434 - 
Bnin i odcinku Konarskie - DW 434 

4270-01-
26 

1 350 000,00 382 853,00 1 732 853,00 

  
Remont drogi powiatowej nr 2465P ul. 
Głównej w Krośnie, odcinek od granicy 
m. Mosina do marketu Mrówka 

4270-01-
R1 

2 576 273,86 -382 853,00 2 193 420,86 

Razem   0,00    

600-60014                                                              W y d a t k i   m a j ą t k o w e 

6050 
Wydatki inwestycyjne jednostek 
budżetowych 

  
47 570 
790,45 

-1 892 
854,22 

45 677 
936,23 

  

Przebudowa/rozbudowa 2425P 
Żydowo - Rokietnica - ul. Kolejowa w 
m. Rokietnica, gmina Rokietnica, 
powiat poznański 

6050-01-
R2  

2 067 987,62 -196 854,22 1 871 133,40 

  

Przebudowa/rozbudowa 2425P 
Żydowo - Rokietnica - ul. Kolejowa w 
m. Rokietnica, gmina Rokietnica, 
powiat poznański 

6050-01-
R2  

1 871 133,40 196 854,22 2 067 987,62 

  

Przebudowa drogi powiatowej nr 
2429P o długości 0,95 km oraz budowa 
kanalizacji deszczowej w Gowarzewie , 
gmina Kleszczewo 

6050-01-
F9 

5 156 545,68 -200 000,00 4 956 545,68 

  

Przebudowa/rozbudowa drogi 2406P 
Bolechowo - gr m. Poznania na 
skrzyżowaniu ul. Poznańskiej z 
Jesionową w m. Biedrusko 

6050-01-
R3 

2 553 594,15 -26 374,22 2 527 219,93 

  

Przebudowa/rozbudowa drogi 
powiatowej nr 2407P  w  Kicinie gmina 
Czerwonak, odcinek od  ul. Wrzosowej 
do ul. Szkolnej 

6050-00-
82 

92 805,00 29 520,00 122 325,00 

  

Pokrycie kosztów pozyskania 
nieruchomości w związku z rozbudową 
drogi powiatowej nr 2407P, poprzez 
budowę chodnika i ścieżki pieszo-
rowerowej na odcinku od pierwszych 
zabudowań w Klinach do ul. Grzybowej 
w Mielnie 

6050-05-
86 

980 000,00 -980 000,00 0,00 

  

CZERWONAK - pokrycie kosztów 
pozyskania nieruchomości na realizację 
zadania rozbudowy DP nr 2407P, 
poprzez budowę chodnika i ścieżki 
pieszo-rowerowej na odcinku od ul. 
Trakt do pierwszych zabudowań w 
Klinach 

6050-05-
84 

345 000,00 -345 000,00 0,00 

  

CZERWONAK - pokrycie kosztów 
pozyskania nieruchomości na realizację 
inwestycji drogowej obejmującej 
rozbudowę drogi powiatowej nr 2407P 
na odcinku od ul. Taczaka w 

6050-05-
82 

321 000,00 -321 000,00 0,00 
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Koziegłowach do ul. Wrzosowej w 
Kicinie oraz na odcinku od ul. Wodnej 
w Kicinie do ul. Rolnej w Kicinie 

  

Puszczykowo - pokrycie kosztów 
pozyskania nieruchomości dla budowy 
chodnika wraz z wyznaczeniem 
przejścia dla pieszych w ciągu drogi 
powiatowej nr 2490P - ul. 
Nadwarciańska w rejonie skrzyżowania 
z drogą gminną ul. J. I. Kraszewskiego 

6050-05-
A5 

50 000,00 -50 000,00 0,00 

Razem   
-1 892 
854,22  

  

 

2. W planie finansowym PODGiK w Poznaniu wprowadza się zmiany polegające na przeniesieniu 

środków pomiędzy działami, rozdziałami klasyfikacji budżetowej oraz zmiany w załączniku 8B do 

uchwały, w tym:  

a) w dziale 710, rozdziale 71012 - Zadania z zakresu geodezji i kartografii, zmniejszenie 

pozostałych wydatków bieżących o kwotę ogółem 29.552,00 zł, zmiany obejmują: 

 § 4300 – Zakup usług pozostałych – zmniejszenie o kwotę 10.571,00 zł planowanych wydatków 

z uwagi na niższy niż planowano koszt aktualizacji ewidencji gruntów i budynków, związany  

z uzyskaniem danych niezbędnych do aktualizacji bazy danych, w sytuacji uchylania się obowiązanych 

podmiotów od wykonania obowiązku nałożonego decyzją administracyjną; 

 § 4390 – Zakup usług obejmujących wykonanie ekspertyz, analiz i opinii –zmniejszenie o kwotę 

18.981,00 zł planowanych wydatków z uwagi na niższy koszt opłaty za sporządzenie opinii biegłego  

w postaci projektu ustalenia klasyfikacji na potrzeby toczących się postępowań administracyjnych  

w sprawie gleboznawczej klasyfikacji gruntów prowadzonych przez PODGiK; 

b) w dziale 750, rozdziale 75020 – Starostwa Powiatowe, zwiększenie pozostałych wydatków 

bieżących o kwotę 29.552,00 zł, § 4300 – Zakup usług pozostałych – w paragrafie tym zwiększa się 

kwotę planowanych wydatków z uwagi na wyższy niż zakładano koszt rocznych przeglądów 

serwisowych. 

Jednocześnie wprowadza się zmiany w załączniku 8B w grupie – Wynagrodzenia i składki od nich 

naliczane, które nie stanowią zwiększenia ogólnego funduszu wynagrodzeń pracowników PODGiK. 

Zmianie ulega wyłącznie relacja pomiędzy wydatkami finansowanymi zgodnie z zapisami art. 41b 

ustawy z dnia 17 maja 1989 r. Prawo geodezyjne i kartograficzne (Dz.U. z 2024 r. poz. 1151) a środkami 

własnymi Powiatu. 

3. W planie finansowym Starostwa Powiatowego w Poznaniu przenosi się środki finansowe  

w kwocie 317.000,00 zł, pomiędzy działami, rozdziałami klasyfikacji budżetowej, w związku  



17 

 

z koniecznością dofinansowania działalności Powiatowego Zespołu do spraw Orzekania  

o Niepełnosprawności. Wydatki związane z tworzeniem i działalnością zespołów są pokrywane ze 

środków finansowych budżetu państwa. Mogą być również pokrywane ze środków jednostek 

samorządu terytorialnego na podstawie art. 6 ust 1a ustawy o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz 

zatrudnianiu osób niepełnosprawnych (Dz.U.2024 poz.44). W związku z tym wprowadza się 

następujące zmiany: 

a) w dziale 750, rozdziale 75020 – Starostwa Powiatowe - zmniejszenie wydatków  

na wynagrodzenia i składki od nich naliczane o kwotę 317.000,00 zł, 

b) w dziale 853, rozdziale 85321 - Zespoły do spraw orzekania o niepełnosprawności - zwiększenie 

wydatków na wynagrodzenia i składki od nich naliczane o kwotę 317.000,00 zł. 

4. W dziale 758, rozdziale 75818 – Rezerwy ogólne i celowe, zmniejsza się rezerwy o kwotę 

ogółem 774.364,78 zł, z tego: 

 zwiększa się wysokość rezerwy ogólnej w § 4810 – Rezerwy o kwotę 225.635,22 zł; 

 zmniejsza się wysokość rezerwy majątkowej w § 6800 – Rezerwy na inwestycje i zakupy 

inwestycyjne o kwotę 1.000.000,00 zł. 

5. W dziale 801, rozdziale 80102 – Szkoły podstawowe specjalne, zwiększenie pozostałych 

wydatków bieżących o kwotę 15.000,00 zł, z przeznaczeniem na założenie kamer wewnętrznych  

w budynku SOSW w Mosinie przy ul. Kościelnej oraz zakup nowych kamer zewnętrznych do budynku 

przy ul. Topolowej w Mosinie. 

6. W dziale 801 wprowadza się zmianę planu wydatków na dotacje, w związku ze złożonymi 

wnioskami dotyczącymi wypłat dotacji dla publicznych liceów ogólnokształcących prowadzonych przez 

organ inny niż jst, zmiany obejmują: 

KLASYFIKACJA 
BUDŻETOWA 

KWALIFIKATOR 
PLAN 

PRZED 
ZMIANĄ* 

ZMIANA 
PLAN PO 
ZMIANIE 

+ - 

801/80115/254
0 

Dotacja podmiotowa z budżetu dla 
niepublicznej jednostki systemu 
oświaty (Technika) 

10 000,00 00,00 10 000,00 00,00 

801/80120/254
0 

Dotacja podmiotowa z budżetu dla 
niepublicznej jednostki systemu 
oświaty (Licea Ogólnokształcące) 

1 830 000,0
0 

00,00 20 000,00 
1 810 000,0

0 

801/80120/259
0 

Dotacja podmiotowa z budżetu dla 
publicznej jednostki systemu oświaty 
(Licea Ogólnokształcące) 

4 490 
000,00 

30 000,0
0 

00,00 
4 520 000,0

0 

RAZEM 
6 330 

000,00 
30 

000,00 
30 000,00 

6 330 
000,00 

 

7. W dziale 801, rozdziale 80195 - Pozostała działalność, przenosi się środki finansowe w kwocie 

7.500,00 zł, pomiędzy paragrafami wydatków, związanych z realizacją zadania pomocy obywatelom 
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Ukrainy,  

w planie ZS w Rokietnicy. Planowane są zakupy wyposażenia pracowni oraz pomocy dydaktycznych,  

z przeznaczeniem dla uczniów z Ukrainy. 

8. W dziale 851, rozdziale 85195 – Pozostała działalność, zwiększenie wydatków majątkowych  

w § 6010 - Wydatki na zakup i objęcie akcji i udziałów o kwotę 2.000.000,00 zł, w związku z planowanym 

podniesieniem kapitału zakładowego Szpitala w Puszczykowie im. prof. S.T. Dąbrowskiego Spółka 

Akcyjna z siedzibą w Puszczykowie, ul. Józefa Ignacego Kraszewskiego 11. 

W związku z wystąpieniem katastrofy budowlanej w Szpitalu w Puszczykowie im. Prof. S.T. 

Dąbrowskiego SA, Zarząd Spółki pismem z dnia 28.11.2024 r. zwrócił się do właściciela tj. Powiatu 

Poznańskiego o dokapitalizowane  Spółki kwotą 2.000.000,00 zł w celu wsparcia w realizacji prac 

budowlanych zmierzających do niezwłocznego przywrócenia zniszczonych obiektów do użyteczności.  

9. W dziale 852, rozdziale 85202 – Domy pomocy społecznej, zwiększenie pozostałych wydatków 

bieżących o kwotę 2.529,00 zł, w planie finansowym DPS w Lisówkach, gmina Dopiewo, w związku  

z korektą planu pod kątem wykorzystania miejsc finansowanych wg starych zasad, za okres od stycznia 

do listopada 2024 r. – zgodnie z art. 53 ustawy z dnia 1 października 2024 r. o dochodach jednostek 

samorządu terytorialnego (Dz. U. z 2024 r. poz. 1572) i wprowadzenia od stycznia 2024 r. nowych 

kosztów utrzymania. 

10. W dziale 853, rozdziale 85333 – Powiatowe urzędy pracy, przenosi się środki finansowe 

pomiędzy grupami wydatków w planie finansowym PUP w Poznaniu, w tym:  

 wydatki na świadczenia na rzecz osób fizycznych – zwiększenie o kwotę 4.000,00 zł, w § 3020 

– Wydatki osobowe niezaliczone do wynagrodzeń, z przeznaczeniem na dofinansowanie kosztów 

zakupu okularów dla pracowników; 

 pozostałe wydatki bieżące – zmniejszenie o kwotę 4.000,00 zł. 

11. W dziale 853, rozdziale 85395 – Pozostała działalność, przeniesienie środków finansowych  

w kwocie 494,00 zł pomiędzy grupami wydatków, w ramach wydatków dotyczących projektu pn. 

„Wsparcie deinstytucjonalizacji pieczy zastępczej w podregionie poznańskim”, realizowanego przez 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Poznaniu. Zmiana wynika z przeprowadzonej rocznej 

weryfikacji odpisu na ZFŚS. Zmiany obejmują: 

 wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane – zwiększenie o kwotę 494,00 zł, 

 pozostałe wydatki bieżące – zmniejszenie o kwotę 494,00 zł. 

12. W dziale 854, rozdziale 85406 - Poradnie psychologiczno-pedagogiczne, w tym poradnie 

specjalistyczne, zwiększenie pozostałych wydatków bieżących o kwotę 4.100,00 zł w planie 

finansowym PPP w Luboniu, z przeznaczeniem m.in. na zakup dodatkowych usług - czyszczenie krzeseł, 

drzwi. 
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13. W dziale 854, rozdziale 85410 - Internaty i bursy szkolne, zwiększenie pozostałych wydatków 

bieżących o kwotę 3.800,00 zł w planie finansowym ZS w Mosinie, na zakup regałów do kuchni  

w internacie. 

14. W dziale 855, rozdziale 85595 – Pozostała działalność placówek - przenosi się środki finansowe 

pomiędzy grupami wydatków, związanych z realizacją zadania pomocy obywatelom Ukrainy, w planie 

finansowym Domu Dziecka w Kórniku – Bninie, w tym: 

 wydatki na świadczenia na rzecz osób fizycznych - zwiększenie planu wydatków o kwotę 52,00 

zł w § 3290 jest spowodowane zmianą do rozporządzenia Ministra Pracy i Polityki Społecznej w sprawie 

instytucjonalnej pieczy zastępczej w zakresie wysokości kieszonkowego. Znana jest już kwota 

kieszonkowego przyznanego w grudniu 2024 r. 

 pozostałe wydatki bieżące – zmniejszenie o kwotę 52,00 zł. 

 

Prowadzący obrady poprosił Komisję Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu o opinię w sprawie 

omawianego projektu uchwały.  

 

Pan Jarosław Dobrowolski, Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu 

powiedział, że komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Poznańskiego na rok 2024 – DRUK Nr 146. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 26, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (26) 

Anna Ankiewicz, Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Jan Broda, Dominika Buczkowska, Piotr 

Burdajewicz, Artur Chwiłkowski, Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz 

Gintrowicz, Marek Gola, Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, Magdalena Kosakowska, 

Tomasz Łubiński, Przemysław Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Armin Niewiadomski, Jolanta Pankowska, 

Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Łukasz Szał, Seweryn Waligóra, Mikołaj Witaszyk. 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Jan Grabkowski 
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NIEOBECNI (2) 

Andrzej Strażyński, Mirosław Wieloch. 

 

Uchwała Nr IX/145/VII/2024 w sprawie zmiany budżetu Powiatu Poznańskiego na rok 2024 została 

przyjęta jednogłośnie i wraz z wydrukiem z głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

9. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Poznańskiego na lata 2024-2029 – DRUK Nr 147. 

 

Pani R. Ciurlik, Skarbnik Powiatu powiedziała, że wszystkie zmiany budżetu zostały przeniesione  

do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Poznańskiego  

na lata 2024-2029. Ponadto, jeżeli chodzi o: 

 

FINANSOWANIE PROGRAMÓW, PROJEKTÓW LUB ZADAŃ REALIZOWANYCH Z UDZIAŁEM ŚRODKÓW, 

O KTÓRYCH MOWA W ART. 5 UST. 1 PKT 2 I 3 USTAWY 

 

1) W poz. 9.1 Dochody bieżące na programy, projekty lub zadania finansowane z udziałem środków, 

o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy, ustalono w następujących kwotach: 

- na 2025 rok – 2.131.894,14zł, 

- na 2026 rok – 1.934.446,70zł, 

w tym: 

a) w poz. 9.1.1 Dochody bieżące na programy, projekty lub zadania finansowane z udziałem 

środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy, ustalono w następujących kwotach: 

- na 2025 rok – 2.131.894,14zł, 

- na 2026 rok – 1.934.446,70zł, 

z tego: 

- środki określone w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy (poz. 9.1.1.1) ustalono w następujących 

kwotach: 

- na 2025 rok – 1.607.462,88zł, 

- na 2026 rok – 1.430.829,89zł, 

Zmiany wprowadza się w związku z otrzymaniem dofinansowania do projektu pn. Technicy z Wodziczki 

na Europejskim Rynku Pracy. 

2) W poz. 9.3 Wydatki bieżące na programy, projekty lub zadania finansowane z udziałem środków, 

o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy, na 2025 rok ustalono w kwocie 2.370.882,50zł, 
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z tego: 

a) w poz. 9.3.1 Wydatki bieżące na programy, projekty lub zadania finansowane  

z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy, na 2025 rok ustalono 

w kwocie 2.370.882,50zł, 

z tego: 

- finansowane środkami określonymi w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy (poz. 9.3.1.1) na 2025 rok 

ustalono w kwocie 1.736.057,43zł. 

Zmianę wprowadza się w związku z otrzymaniem dofinansowania do projektu do projektu pn. Technicy 

z Wodziczki na Europejskim Rynku Pracy. 

 

INFORMACJE UZUPEŁNIAJĄCE O WYBRANYCH KATEGORIACH FINANSOWYCH 

W poz. 10.1 Wydatki objęte limitem, o którym mowa w art. 226 ust. 3 pkt 4 ustawy ustala się kwoty: 

- na 2024 rok – 93.624.871,15zł, w tym: bieżące – 21.485.583,86zł, majątkowe – 72.139.287,29zł, 

- na 2025 rok – 216.975.496,58zł, w tym: bieżące – 12.571.532,50zł. 

 

WSKAŹNIK SPŁATY ZOBOWIĄZAŃ 

Z art. 243 ustawy o finansach publicznych wynika, iż łączna kwota przypadających w danym roku 

budżetowym spłat rat kredytów i pożyczek wraz z należnymi w danym roku odsetkami do planowanych 

dochodów ogółem budżetu nie może przekroczyć średniej arytmetycznej z obliczonych dla ostatnich 

trzech lat realizacji jej dochodów bieżących powiększonych o dochody ze sprzedaży majątku oraz 

pomniejszonych o wydatki bieżące, do dochodów ogółem budżetu. 

Przyjęte w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Poznańskiego na lata 2024-2029 wielkości 

dochodów, w tym dochodów bieżących i ze sprzedaży majątku, wielkości wydatków bieżących oraz 

spłat zaciągniętych kredytów wraz z odsetkami spełniają ww. relację. 

 

I. W załączniku nr 2 WYKAZ PRZEDSIĘWZIĘĆ DO WIELOLETNIEJ PROGNOZY FINANSOWEJ NA LATA 

2024-2029 wprowadza się zmiany: 

1. Wprowadza się nowe przedsięwzięcie pod nr 1.1.1.4 pn. Technicy z Wodziczki na Europejskim 

Rynku Pracy. 

Zadanie realizowane będzie przez Zespół Szkół w Mosinie w latach 2024-2026. Łączne nakłady 

finansowe ustala się w kwocie 308.318,50zł. Limit wydatków w 2025 roku ustala się w kwocie 

308.318,50zł. Limit zobowiązań ustala się w kwocie 308.318,50zł.   

Projekt realizowany będzie w okresie od 1 października 2024 roku do 31 marca 2026 roku  

(18 miesięcy), zgodnie z podpisaną przez szkołę dnia 22 listopada 2024 roku umową finansową  

nr FERS-VET-2024-1-PL01-KA122-VET-000202262 z Fundacją Rozwoju Systemu Edukacji, w ramach 
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projektu „Zagraniczna mobilność edukacyjna uczniów i absolwentów oraz kadry kształcenia 

zawodowego”, z programu Fundusze Europejskie dla Rozwoju Społecznego. Podmiotem 

udzielającym dofinansowania jest Fundacja Rozwoju Systemu Edukacji. W projekcie zaplanowane 

zostały dwie podróże zagraniczne. Pierwsza w terminie od 17 do 28 lutego 2025 roku do Włoch – 

Rimini, gdzie partnerem jest firma Sistema Turismo s.r.l i druga w terminie od 13 do 24 października 

2025 roku do Hiszpanii – Malaga, gdzie partnerem jest firma Tribeka Training Lab S.L.U. W każdej 

podróży bierze udział po 12 uczniów i dwóch opiekunów. Koordynatorami projektu są nauczyciele 

Zespołu Szkół im. Adama Wodziczki w Mosinie.  

Głównymi celami projektu są: wyrównanie szans uczniom z barierami geograficznymi  

i ekonomicznymi, wzrost kompetencji zawodowych uczniów technikum w zawodzie technik 

hotelarstwa i technik logistyk, znaczne zwiększenie znajomości języków obcych, podniesienie 

poziomu wiedzy i znajomości innych kultur i krajów umożliwiając uczestnikom ich rozwój poczucia 

europejskiego obywatelstwa i tożsamości. Polepszenie zdawalności egzaminów potwierdzających 

kwalifikacje w zawodzie, rozwój zainteresowań uczniów. Promocja szkoły i kierunków kształcenia. 

Całkowita wartość projektu wynosi 308.318,50zł. Dofinansowanie w 2025 roku – I rata 80% 

wartości umowy tj. 246.654,80zł, w 2026 roku – II rata 20% wartości umowy tj. 61.663,70zł. 

2. Wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pod nr 1.3.1.4 pn. Remont drogi powiatowej nr 2465P 

ul. Głównej w Krośnie, odcinek od granicy m. Mosina do marketu Mrówka. 

Zmniejsza się łączne nakłady finansowe o kwotę 382.853,00zł, do wysokości 2.649.831,00zł. Limit 

wydatków w 2024 roku zmniejsza się o kwotę 382.853,00zł, do wysokości 2.193.420,86zł. Limit 

zobowiązań zmniejsza się o kwotę 382.853,56zł, do wysokości 0,00zł.     

Zadanie zakończone i rozliczone. W/w kwota stanowi luz na zadaniu, umożliwia sfinansowanie 

zadania pn. Remont drogi powiatowej nr 2472P Radzewice-Kórnik na odcinku DW 434 – Bnin  

i odcinku Konarskie – DW 434. 

3. Wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pod nr 1.3.2.6 pn. Przebudowa drogi powiatowej  

nr 2406P Bolechowo – gr m. Poznania na skrzyżowaniu ul. Poznańskiej z ul. Jesionową  

w m. Biedrusko, gmina Suchy Las. 

Zmniejsza się łączne nakłady finansowe o kwotę 26.374,22zł, do wysokości 2.627.219,93zł. Limit 

wydatków w 2024 roku zmniejsza się o kwotę 26.374,22zł, do wysokości 2.527.219,93zł. Limit 

zobowiązań zmniejsza się o kwotę 166.076,29zł, do wysokości 43.625,00zł.      

Roboty zakończone i odebrane. W/w kwota stanowi luz na zadaniu. 

4. Wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pod nr 1.3.2.12 pn. Przebudowa/rozbudowa drogi 

powiatowej nr 2407P w Kicinie gmina Czerwonak, odcinek od  ul. Wrzosowej do ul. Szkolnej. 

Zwiększa się łączne nakłady finansowe o kwotę 29.520,00zł, do wysokości 179.520,00zł. Limit 
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wydatków w 2024 roku zwiększa się o kwotę 29.520,00zł, do wysokości 122.325,00zł. Limit 

zobowiązań zwiększa się o kwotę 29.520,00zł, do wysokości 39.520,00zł.       

Zadanie częściowo zgłoszone na wydatki niewygasające. Zwiększenie z uwagi na konieczność 

wykonania dodatkowych decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach. W/w kwota zostanie 

wydatkowana w 2024 roku. 

5. Wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pod nr 1.3.2.21 pn. Przebudowa drogi powiatowej  

nr 2429P o długości 0,95 km oraz budowa kanalizacji deszczowej w Gowarzewie, gmina 

Kleszczewo. 

Zmniejsza się łączne nakłady finansowe o kwotę 200.000,00zł, do wysokości 6.243.260,68zł. Limit 

wydatków w 2024 roku zmniejsza się o kwotę 200.000,00zł, do wysokości 4.956.545,68zł. Limit 

zobowiązań zmniejsza się o kwotę 200.000,00zł, do wysokości 107.135,69zł.        

Roboty zakończone i odebrane. W/w kwota stanowi luz na zadaniu. 

 

Prowadzący obrady poprosił Komisję Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu o opinię w sprawie 

omawianego projektu uchwały.  

 

Pan Jarosław Dobrowolski, Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu 

powiedział, że komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Poznańskiego na lata 

2024-2029 – DRUK Nr 147. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 26, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (26) 

Anna Ankiewicz, Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Jan Broda, Dominika Buczkowska, Piotr 

Burdajewicz, Artur Chwiłkowski, Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz 

Gintrowicz, Marek Gola, Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, Magdalena Kosakowska, 

Tomasz Łubiński, Przemysław Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Armin Niewiadomski, Jolanta Pankowska, 

Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Łukasz Szał, Seweryn Waligóra, Mikołaj Witaszyk. 
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BRAK GŁOSU (1) 

Jan Grabkowski 

 

NIEOBECNI (2) 

Andrzej Strażyński, Mirosław Wieloch. 

 

Uchwała Nr IX/146/VII/2024 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Poznańskiego na lata 2024-2029 została przyjęta jednogłośnie i wraz z wydrukiem z głosowania 

imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

10. Rozpatrzenie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem 

roku budżetowego 2024 oraz ustalenia ostatecznego terminu ich wydatkowania – DRUK  

Nr 148. 

 

Pan Tomasz  Łubiński, Wicestarosta Poznański omówił projekt uchwały: 

 

Na podstawie wniosku Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Poznaniu wprowadza się poniższe 

zadania zawarte w planie finansowym ZDP na rok 2024 do wykazu wydatków niewygasających  

z upływem tego roku, w klasyfikacji budżetowej: Dział 600 – Transport i łączność, rozdział 60014 – Drogi 

publiczne powiatowe, Dział 750 – Administracja publiczna, rozdział 75020 – Starostwa powiatowe.  

We wszystkich zadaniach, wydatki zostaną wykonane do 30 czerwca 2025 roku.  

Wydłużenie czasu realizacji zadań, przedstawionych w załączonej tabeli, zapobiega niegospodarnemu 

wydatkowaniu środków budżetowych przed końcem aktualnego roku budżetowego oraz pozwoli 

dokończyć realizację zadań: 

Poz. 1 

Remont mostu przez dopływ jeziora Łyse w km 6+558 DP nr 2406P w miejscowości Biedrusko – 

600/60014/4270 

Z uwagi na wydłużające się w czasie uzgodnienia dokumentacji w Nadzorze Wodnym, zadanie jest 

zagrożone i nie uda się go rozliczyć do końca grudnia 2024 roku. Prawdopodobnie dokumentacja 

dostanie dostarczona do Zamawiającego na koniec grudnia 2024 roku. Zabraknie wówczas czasu na jej 

weryfikację i opłacenie w bieżącym roku.  

Poz. 2 

Remont drogi powiatowej nr 2472P Radzewice-Kórnik na odcinku DW 434 – Bnin i odcinku Konarskie 

– DW 434 – 600/60014/4270 

Nie jest możliwe wydatkowanie środków finansowych w 2024 roku. W dniu 25 listopada 2024 roku 
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nastąpiło otwarcie ofert w postępowaniu przetargowym i przystąpiono do ich weryfikacji. 

Przewidywana realizacja robót to 120 dni od zawarcia umowy i termin rozliczenia końcowego i 150 dni 

od zawarcia umowy. Podpisanie umowy jest planowane na przełomie 2024 i 2025 roku. W związku  

z powyższym konieczne jest przesunięcie zadania na środki niewygasające. 

Poz. 3 

Ścinka poboczy oraz uzupełnienie kruszywem kamiennym odcinków dróg powiatowych, część 5 – 

600/60014/4300 

Nie jest możliwe wydatkowanie środków finansowych w 2024 roku ze względu na to, że na obecną 

chwilę wykonawca zrealizował około 50% robót i wystąpił z wnioskiem o wydłużenie terminu realizacji, 

na co nie uzyskał zgody ZDP. Rozpoczęto naliczanie kar umownych. W związku z tym, że zrealizowane 

roboty również wymagają wykonania poprawek, zachodzi duże prawdopodobieństwo, że odbiór nie 

będzie możliwy do końca 2024 roku. W związku z powyższym celowe jest przeniesienie środków dla 

w/w zadania na środki niewygasające. 

Poz. 4 

Ścinka poboczy oraz uzupełnienie kruszywem kamiennym odcinków dróg powiatowych, część 1  – 

600/60014/4300 

Nie jest możliwe wydatkowanie środków finansowych w 2024 roku z uwagi na to, że w dniu  

24 listopada 2024 roku minął termin realizacji w/w zadania. Robota nadal nie jest wykonana  

i przystąpiono do naliczania kar umownych. Z uwagi na okres zimowy nie wiadomo kiedy zadanie 

zostanie prawidłowo wykonane i odebrane. W związku z powyższym celowe jest przesunięcie zadania 

na środki niewygasające. 

Poz. 5 

Utrzymanie dróg powiatowych. Cel: zapewnienie przejezdności dróg w Powiecie Poznańskim – 

600/60014/4300 

W związku z długo utrzymującymi się temperaturami dodatnimi i brakiem konieczności podejmowania 

działań w zakresie zimowego utrzymania na koniec 2024 roku, poniesiono mniejsze koszty zimowego 

utrzymania dróg niż przewidywane. Z uwagi na wysokie ryzyko wystąpienia niekorzystnych warunków 

w kolejnych miesiącach oraz podpisane umowy z zakresu ZUD, zachodzi konieczność zabezpieczenia 

niewykorzystanych środków. 

Poz. 6 

Wykonanie projektu SOR z koncepcją peronów przystanków autobusowych z dojściami droga 2408P 

m. Karłowice z przejściem dla pieszych – 600/60014/4300 

Nie jest możliwe wydatkowanie środków finansowych w 2024 roku ze względu na wydłużonych czas 

uzyskiwania stosownych uzgodnień i decyzji, w tym procedowania projektu stałej organizacji ruchu 

(SOR). 
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Poz. 7 

Studium korytarzowe Obwodnicy Północno – Wschodniej Aglomeracji Poznańskiej na parametrach 

drogi klasy GP - 600/60014/6050 

Opracowanie dokumentacji nie zostało zakończone. ZDP złożył odwołanie od decyzji RDOŚ w Poznaniu 

z dnia 27 września 2021 roku, nr WOO-II-4200.4.2017.BZ.97 odmawiającej zgody na realizację 

przedsięwzięcia, polegającego na budowie Północno-Wschodniej Obwodnicy Aglomeracji Poznańskiej 

na parametrach drogi klasy GP, na odcinku węzeł Złotkowo –Suchy las – Owińska – Uzarzewo – droga 

ekspresowa S5. Aktualnie oczekuje się na stanowisko GDOŚ. 

Poz. 8 

Przebudowa drogi 2464P Świątniki – granica powiatu i 2472P Radzewice – Kórnik na odcinku 

Radzewice – Radzewo - 600/60014/6050 

Nie  jest możliwe wydatkowanie środków finansowych w 2024 roku z uwagi na toczącą się procedurę 

uzyskiwania decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej (ZRID). Wniosek o ZRID został 

złożony w dniu 19 marca 2024 roku. Postępowanie przedłuża się z powodu konieczności uzyskania 

uzgodnień w Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Poznaniu. Przewiduje się uzyskanie 

ostatecznej decyzji ZRID w 2025 roku. 

Poz. 9 

Koncepcja budowy dróg dla pieszych i rowerów - 600/60014/6050 

Nie jest możliwe zakończenie zadania w 2024 roku. Podstawą do opracowania studium dróg 

rowerowych w powiecie poznańskim, oprócz wykonanej inwentaryzacji istniejących i projektowanych 

ścieżek rowerowych, są informacje pozyskiwane od gmin. Na zapytania wysłane przez Wykonawcę 

Studium do gmin, do dnia 4 września 2024 roku nie otrzymano wszystkich odpowiedzi, a część 

uzyskanych opinii od gmin wymaga doprecyzowania, w celu określenia wskazanej przez gminę 

hierarchii zadań. 

Poz. 10 

Przebudowa/rozbudowa drogi 2460P Poznań – Rogalinek na odcinku od Poznania  

do projektowanego ronda na skrzyżowaniu z przyszłą drogą na most Czapury – Luboń - 

600/60014/6050 

Nie jest możliwe zakończenie zadania w 2024 roku z uwagi na toczące się postępowanie odwoławcze 

w Wielkopolskim Urzędzie Wojewódzkim (sygn. akt IR-III.7821.38.2024.MD). Odwołanie zostało 

przekazane do WUW w dniu 23 lipca 2024 r. Zostały złożone wyjaśnienia i aktualnie oczekujemy  

na rozstrzygnięcie sprawy. 

Poz. 11 

Przebudowa/rozbudowa drogi 2445P Siedlec – Gułtowy w zakresie budowy ronda na skrzyżowaniu 

z drogą 2443P w m. Gułtowy - 600/60014/6050 
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Nie jest możliwe wydatkowanie środków finansowych w 2024 roku z uwagi na toczącą się procedurę 

uzyskiwania decyzji o zezwolenie na realizację inwestycji drogowej (ZRID). Przewiduje się uzyskanie 

ostatecznej decyzji ZRID w 2025 roku. 

Poz. 12 

Wzmocnienie mostu drogowego w ciągu drogi powiatowej nr 2460P w m. Czapury, m. Mosina  - 

600/60014/6050 

Nie jest możliwe wydatkowanie środków finansowych w 2024 roku. W wyniku przeprowadzonego 

postępowania, w dniu 26 marca 2024 roku została zawarta umowa na wykonanie dokumentacji 

projektowej. Opracowano koncepcję wzmocnienia mostu umożliwiającej likwidacje ograniczenia 

tonażowego na obiekcie (obecnie wynosi ono 20 ton). Aktualnie trwają prace związane ze złożeniem 

wniosku o wydanie pozwolenia wodnoprawnego. Brak jest podstaw do realizacji płatności 

częściowych.   

Poz. 13 

Rozbudowa 2512P Jasin – ul. Rabowicka - 600/60014/6050 

Nie jest możliwe wydatkowanie środków finansowych w 2024 roku. W trakcie opracowywania 

dokumentacji wystąpiły opóźnienia w realizacji wynikające z procesu uzyskiwania uzgodnień i opinii 

zewnętrznych, zwłaszcza z powodu nałożonej przez gminę Swarzędz konieczności opracowania raportu 

o oddziaływaniu na środowisko w celu uzyskiwania decyzji środowiskowych (DŚU). Do chwili obecnej 

nie wpłynęła decyzja środowiskowa z gminy. 

Poz. 14 

Rozbudowa drogi powiatowej numer 2429P w miejscowości Siekierki Wielkie, Gmina Kostrzyn –  

ul. Tulecka – 600/60014/6050 

Nie jest możliwe wydatkowanie środków finansowych w 2024 roku. W wyniku przeprowadzonego 

postępowania przetargowego, w dniu 12 sierpnia 2024 roku została zawarta umowa na wykonanie 

dokumentacji projektowej. Aktualnie trwają prace wstępne w celu określenia geometrii drogi,  

w oparciu o którą będą prowadzone dalsze prace projektowe. Brak jest podstaw do realizacji płatności 

częściowych.    

Poz. 15 

Przebudowa/rozbudowa drogi powiatowej nr 2407P w Kicinie gmina Czerwonak, odcinek  

od ul. Wrzosowej do ul. Szkolnej – 600/60014/6050 

Nie jest możliwe wydatkowanie środków finansowych w 2024 roku z uwagi na toczącą się procedurę 

uzyskiwania decyzji o zezwolenie na realizację inwestycji drogowej (ZRID). Przewiduje się uzyskanie 

ostatecznej decyzji ZRID stanowiącej w roku 2025. 

Poz. 16 
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Przebudowa drogi powiatowej nr 2425P Żydowo-Rokietnica (na odcinku 1km pomiędzy Rokietnicą 

a Rostworowem) – 600/60014/6050 

Nie jest możliwe wydatkowanie środków finansowych w 2024 roku z uwagi na ryzyko niewykonania 

dokumentacji w zaplanowanym czasie. Zasadne jest umieszczenie wyżej wymienionego zadania  

w planie wydatków niewygasających z końcem 2024 roku. 

Poz. 17 

Przebudowa drogi powiatowej nr 2443P Trzek-Giecz na odcinku od wiaduktu nad S5 do Czerlejna – 

600/60014/6050 

Nie jest możliwe wydatkowanie środków finansowych w 2024 roku z uwagi na ryzyko niewykonania 

dokumentacji w zaplanowanym czasie. Zasadne jest umieszczenie wyżej wymienionego zadania  

w planie wydatków niewygasających z końcem 2024 roku.  

Poz. 18 

Poprawa odwodnienia na drodze powiatowej nr 2390P Komorniki – Łęczyca w m. Wiry w okolicy  

dz. nr 9/9, obręb Wiry – 600/60014/6050 

Nie jest możliwe wydatkowanie środków finansowych w 2024 roku z uwagi na  wydłużoną procedurę 

uzyskania pozwoleń wodnoprawnych w Państwowym Gospodarstwie Wodnym Wody Polskie, 

niezbędnych do uzyskania ostatecznego pozwolenia na budowę dla w/w inwestycji. 

Poz. 19 

Przebudowa/rozbudowa drogi 2387P (granica powiatu – Komorniki) na odcinku Plewiska – 

Komorniki w zakresie budowy ścieżki pieszo-rowerowej. Cel: wsparcie zrównoważonego rozwoju 

miejskiego oraz aglomeracyjnego systemu transportowego poprzez zwiększenie udziału transportu 

rowerowego – 600/60014/6050 

Nie jest możliwe wydatkowanie całości środków finansowych w 2024 roku z uwagi na przedłużoną 

procedurę uzgodnień z Autostradą Wielkopolską S.A. i Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad, 

która wpłynęła na opóźnienia w uzyskaniu decyzji na wycinkę drzew. 

Poz. 20 

Przebudowa/rozbudowa 2425P Żydowo – Rokietnica – ul. Kolejowa w m. Rokietnica, gmina 

Rokietnica, powiat poznański – 600/60014/6050 

Nie jest możliwe wydatkowanie środków finansowych w 2024 roku ze względu na przedłużające się 

opracowywanie projektów organizacji ruchu na czas robót, a także przerób robót w terenie. 

Poz. 21 

Przebudowa/rozbudowa drogi powiatowej nr 2401P Dopiewo – Poznań w m. Dąbrówka na odcinku 

od ul. Kolejowej do ul. Słonecznej, gmina Dopiewo – 600/60014/6050 

Nie jest możliwe wydatkowanie środków finansowych w 2024 roku ze względu na przedłużające się 

opracowywanie projektów organizacji ruchu na czas robót, a także przerób robót w terenie. 
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Poz. 22 

Przebudowa/rozbudowa 2407P Koziegłowy – Swarzędz w obrębie skrzyżowania ul. Poznańskiej  

i drogą gminną ul. Szkolną w Kicinie – 600/60014/6050 

Nie jest możliwe wydatkowanie środków finansowych w 2024 roku z uwagi na fakt, że wykonawca 

opóźnił się z rozpoczęciem robót, dlatego planowany na 2024 rok przerób będzie mniejszy. 

Poz. 26 

Remont pomieszczeń zlokalizowanych na parterze budynku przy ulicy Zielonej 8 w Poznaniu,  

o łącznej powierzchni 175,86 m2 – 750/75020/4270 

Nie jest możliwe wydatkowanie środków finansowych w 2024 roku. W dniu 25 listopada 2024 roku 

nastąpiło otwarcie ofert w postępowaniu przetargowym i przystąpiono do ich weryfikacji. 

Przewidywana realizacja robót to 165 dni od zawarcia umowy. Podpisanie umowy jest planowane 

jeszcze w tym roku. W związku z powyższym konieczne jest przesunięcie zadania na środki 

niewygasające. 

Zestawienie zadań zawartych w planie finansowym Zarządu Dróg Powiatowych w Poznaniu: 

 

L.p. NAZWA ZADANIA WARTOŚĆ ZAMÓWIENIE PUBLICZNE 

1. Remont mostu przez dopływ 

jeziora Łyse w km 6+558  DP nr 

2406P w miejscowości 

Biedrusko 

60.000,00 dokumentacja: umowa nr WD.262.56.2024 

zawarta w dniu 6 maja 2024 roku zawarta na 

podstawie dokonanego przez Zamawiającego 

wyboru oferty Wykonawcy w zapytaniu 

ofertowym o wartości mniejszej niż 

130.000,00zł  (art. 2 ust. 1 pkt 1  ustawy Prawo 

zamówień publicznych; t.j. Dz. U. z 2023 roku 

poz. 1605 ze zm.) 

2. Remont drogi powiatowej nr 

2472P Radzewice-Kórnik na 

odcinku DW 434 – Bnin i 

odcinku Konarskie – DW 434 

1.732.853,00 roboty budowlane: postępowanie o udzielenie 

zamówienia publicznego nr WZ.261.2.33.2024 

prowadzone w trybie podstawowym, zgodnie z 

przepisami ustawy z dnia 11 września 2019 roku 

Prawo zamówień publicznych (t.j. Dz. U. z 2024 

r., poz. 1320). Otwarcie ofert 25.11.2024 r., trwa 

weryfikacja. Termin zakończenia robót 

budowlanych: 120 dni od dnia zawarcia umowy, 

termin odbioru końcowego: 150 dni od dnia 

zawarcia umowy 

3. Ścinka poboczy oraz 

uzupełnienie kruszywem 

50.000,00 roboty budowlane: umowa nr WD.262.115.2024 

zawarta w dniu 04.11.2024 r., postępowanie  o 
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kamiennym odcinków dróg 

powiatowych, część 5 

udzielenie zamówienia publicznego nr 

WZ.261.2.28.2024 przeprowadzone w trybie 

podstawowym, zgodnie z przepisami ustawy z 

dnia 11 września 2019 r. Prawo zamówień 

publicznych (t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 1320). 

4. Ścinka poboczy oraz 

uzupełnienie kruszywem 

kamiennym odcinków dróg 

powiatowych, część 1 

155.863,63 roboty budowlane: umowa nr WD.262.111.2024 

zawarta w dniu 04.11.2024 r.,  postępowanie o 

udzielenie zamówienia publicznego nr 

WZ.261.2.28.2024 przeprowadzone w trybie 

podstawowym zgodnie z przepisami ustawy z 

dnia 11 września 2019 r. Prawo zamówień 

publicznych (tj. Dz. U. z 2024 r. poz. 1320) 

5. Utrzymanie dróg 

powiatowych. Cel: 

zapewnienie przejezdności 

dróg w Powiecie Poznańskim 

8.500.000,00 Usługa: Zimowe Utrzymanie Dróg – 

Postępowanie o udzielenie zamówienia 

publicznego nr WZ.261.2.22.2024 

przeprowadzone w trybie przetargu 

nieograniczonego, zgodnie z przepisami ustawy 

z dnia 11 września 2019 r. Prawo zamówień 

publicznych (t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 1320); 

umowy nr: część1 - WD.262.116.2024 z 

15.10.2024 r.; część2  -WD.262.101.2024 z 

14.10.2024 r.; część3 - WD.262.102.2024 z 

08.10.2024 r.; część4 -  WD.262.103.2024 z 

08.10.2024 r.; część5 - WD.262.104.2024 z 

14.10.2024 r.; część6 - WD.262.105.2024 z 

08.10.2024 r.; część7 - WD.262.117.2024 z 

21.10.2024 r.; część8 - WD.262.106.2024 z 

08.10.2024r.; Osłona meteorologiczna dróg na 

obszarze powiatu poznańskiego w sezonie 

zimowym 2024/2025 oraz 2025/2026 - umowa 

nr  WD.262.110.2024 z dnia 14.10.2024 r. 

zawarta na podstawie dokonanego przez 

Zamawiającego wyboru oferty Wykonawcy w 

zapytaniu ofertowym o wartości mniejszej niż 

130 000 zł, (art. 2 ust. 1 pkt 1  ustawy z dnia 11 

września 2019 r. - Prawo zamówień publicznych, 

t. j. Dz. U. z 2024 r. poz. 1320) 
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6. Wykonanie projektu SOR z 

koncepcją peronów 

przystanków autobusowych z 

dojściami droga 2408P m. 

Karłowice z przejściem dla 

pieszych 

29.520,00 dokumentacja : umowa nr WD.262.109.2024 

zawarta w dniu 22.10.2024 r. na podstawie 

dokonanego przez Zamawiającego wyboru 

oferty Wykonawcy w zapytaniu ofertowym o 

wartości mniejszej niż 130 000 zł  (art. 2 ust. 1 

pkt 1  ustawy z dnia 11 września 2019 r. - Prawo 

zamówień publicznych, t.j. Dz.U. z 2024r., 

poz.1320) 

7. Studium korytarzowe 

Obwodnicy Północno – 

Wschodniej Aglomeracji 

Poznańskiej na parametrach 

drogi klasy GP 

49.200,00 dokumentacja: umowa nr 07/IX/U/2015 z 24 

września 2015 roku zawarta na podstawie 

dokonanego przez Zamawiającego wyboru 

oferty Wykonawcy w przetargu 

nieograniczonym o wartości poniżej 207.000,00 

euro dla usług, przetarg nr 10/U/2015 

przeprowadzony zgodnie z przepisami ustawy z 

dnia 29 stycznia 2004 roku Prawo  Zamówień 

Publicznych (t.j. Dz. U. z 2013 roku poz. 907 ze 

zm.) 

8. Przebudowa drogi 2464P 

Świątniki – granica powiatu i 

2472P Radzewice – Kórnik na 

odcinku Radzewice – Radzewo 

129.000,00 dokumentacja: umowa nr ZDP.WI.262.12/19 z 

16 lipca 2019 roku zawarta na podstawie 

dokonanego przez Zamawiającego wyboru 

oferty Wykonawcy w zapytaniu ofertowym o 

wartości poniżej 30.000,00 euro  (art. 4 pkt. 8 

ustawy Prawo zamówień publicznych; t.j. Dz. U. 

z 2018 roku poz.1986 ze zm.) 

9. Koncepcja budowy dróg dla 

pieszych i rowerów 

124.300,00 dokumentacja: umowa nr WI.262.5.2024 z 21 

czerwca 2024 roku zawarta na podstawie 

dokonanego przez Zamawiającego wyboru 

oferty Wykonawcy w zapytaniu ofertowym o 

wartości poniżej 130.000,00zł  (art. 2 ust.1 pkt. 1 

ustawy Prawo zamówień publicznych; t.j. Dz. U. 

z 2023 roku poz. 1605 ze zm.) 

10. Przebudowa/rozbudowa drogi 

2460P Poznań – Rogalinek na 

odcinku od Poznania do 

projektowanego ronda na 

skrzyżowaniu z przyszłą drogą 

na most Czapury – Luboń 

11.799,85 dokumentacja: umowa nr WI.262.20.2021 z 9 

grudnia 2021 roku zawarta na podstawie 

dokonanego przez Zamawiającego wyboru 

oferty Wykonawcy w zapytaniu ofertowym o 

wartości poniżej 130.000,00zł  (art. 2 ust.1 pkt. 1 
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ustawy Prawo zamówień publicznych; t.j. Dz. U. 

z 2021 roku poz. 1129 ze zm.) 

11. Przebudowa/rozbudowa drogi 

2445P Siedlec-Gułtowy w 

zakresie budowy ronda na 

skrzyżowaniu z drogą 2443P w 

m. Gułtowy  

110.000,00 dokumentacja: umowa nr ZDP.WI.262.7/19 z 26 

czerwca 2019 roku zawarta na podstawie 

dokonanego przez Zamawiającego wyboru 

oferty Wykonawcy w zapytaniu ofertowym o 

wartości poniżej 30.000,00 euro  (art. 4 pkt. 8 

ustawy Prawo zamówień publicznych; t.j. Dz. U. 

z 2018 roku poz.1986 ze zm.) 

12. Wzmocnienie mostu 

drogowego w ciągu drogi 

powiatowej nr 2460P w m. 

Czapury, m. Mosina 

159.000,00 dokumentacja: umowa nr WI.262.2.2024 z 26 

marca 2024 roku zawarta na podstawie 

dokonanego przez Zamawiającego wyboru 

oferty Wykonawcy w zapytaniu ofertowym o 

wartości poniżej 130.000,00zł  (art. 2 ust.1 pkt. 1 

ustawy Prawo zamówień publicznych; t.j. Dz. U. 

z 2023 roku poz. 1605 ze zm.) 

13. Rozbudowa 2512P Jasin – ul. 

Rabowicka 

50.000,00 dokumentacja: umowa nr WI.262.1.2021 z  23 

lutego 2021 roku zawarta na podstawie 

dokonanego przez Zamawiającego wyboru 

oferty Wykonawcy w przetargu 

nieograniczonym (Dz. U. z 2019 roku, poz. 1843 

ze zm.)  

14. Rozbudowa drogi powiatowej 

numer 2429P w miejscowości 

Siekierki Wielkie, Gmina 

Kostrzyn – ul. Tulecka 

100.000,00 dokumentacja: umowa nr WI.262.7.2024 z  12 

sierpnia 2024 roku zawarta na podstawie 

dokonanego przez Zamawiającego wyboru 

oferty Wykonawcy w postępowaniu o udzielenie 

zamówienia przeprowadzonego w trybie 

podstawowym (Dz. U. z 2023 roku, poz. 1605 ze 

zm.)  

15. Przebudowa/rozbudowa drogi 

powiatowej nr 2407P  w  

Kicinie gmina Czerwonak, 

odcinek od  ul. Wrzosowej do 

ul. Szkolnej 

92.805,00 dokumentacja: umowa nr WI.262.22.2021 z dn. 

31 grudnia 2021 roku zawarta na podstawie 

dokonanego przez Zamawiającego wyboru 

oferty Wykonawcy w zapytaniu ofertowym o 

wartości poniżej 130 tys. zł (art. 2 ust.1 pkt. 1 

ustawy Prawo zamówień publicznych; t.j. Dz. U. 

z 2021 roku poz. 1129 ze zm.) 
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16. Przebudowa drogi powiatowej 

nr 2425P Żydowo-Rokietnica 

(na odcinku 1km pomiędzy 

Rokietnicą a Rostworowem) 

50.000,00 dokumentacja: umowa nr WD.262.98.2024 

zawarta w dniu 04.10.2024 r. na podstawie 

dokonanego przez Zamawiającego wyboru 

oferty Wykonawcy w zapytaniu ofertowym o 

wartości mniejszej niż 130 000 zł  (art. 2 ust. 1 

pkt 1  ustawy z dnia 11 września 2019 r. - Prawo 

zamówień publicznych, t. j. Dz. U. z 2024 r., poz. 

1320) 

17. Przebudowa drogi powiatowej 

nr 2443P Trzek-Giecz na 

odcinku od wiaduktu nad S5 

do Czerlejna 

50.000,00 dokumentacja: umowa nr WD.262.107.2024 

zawarta w dniu 22.10.2024 r. na podstawie 

dokonanego przez Zamawiającego wyboru 

oferty Wykonawcy w zapytaniu ofertowym o 

wartości mniejszej niż 130 000 zł  (art. 2 ust. 1 

pkt 1  ustawy z dnia 11 września 2019 r. - Prawo 

zamówień publicznych, t. j. Dz. U. z 2024 r., poz. 

1320) 

18. Poprawa odwodnienia na 

drodze powiatowej nr 2390P 

Komorniki – Łęczyca w m. Wiry 

w okolicy dz. nr  9/9, obręb 

Wiry 

40.000,00 dokumentacja: umowa nr OŚ.262.43.2024 z dnia 

04.09.2024 r. zawarta na podstawie 

dokonanego przez Zamawiającego wyboru 

oferty Wykonawcy w zapytaniu ofertowym o 

wartości mniejszej niż 130 000 zł  (art. 2 ust. 1 

pkt 1  ustawy z dnia 11 września 2019 r. - Prawo 

zamówień publicznych, t. j. Dz. U. z 2023 r., poz. 

1605 ze zm.) 

19. Przebudowa/rozbudowa drogi 

2387P (granica powiatu - 

Komorniki) na odcinku 

Plewiska - Komorniki w 

zakresie budowy ścieżki 

pieszo-rowerowej. Cel : 

wsparcie zrównoważonego 

rozwoju miejskiego oraz 

aglomeracyjnego systemu 

transportowego poprzez 

zwiększenie udziału transportu 

rowerowego 

125.377,00 dokumentacja: umowa nr WI.262.15.2021 z  

dnia 21.09.2021 r., postępowanie  o udzielenie 

zamówienia publicznego nr WZ.261.2.33.2021 

przeprowadzone w trybie podstawowym 

zgodnie z przepisami ustawy z dnia 11 września 

2019 r. Prawo zamówień publicznych (t.j. Dz. U. 

z 2021 r., poz. 1129 ze zmianami) 
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20. Przebudowa/rozbudowa 

2425P Żydowo – Rokietnica – 

ul. Kolejowa w m. Rokietnica, 

gmina Rokietnica, powiat 

poznański 

1 864 841,85 roboty budowlane: umowa nr NI.262.8.2024 

zawarta w dniu 21.08.2024 r., postępowanie  o 

udzielenie zamówienia publicznego nr 

WZ.261.2.20.2024 przeprowadzone w trybie 

podstawowym, zgodnie z przepisami ustawy z 

dnia 11 września 2019 r. Prawo zamówień 

publicznych (t.j. Dz. U. z 2023 r. poz. 1605 ze zm.) 

21. Przebudowa/rozbudowa drogi 

powiatowej nr 2401P Dopiewo 

– Poznań w m. Dąbrówka na 

odcinku od ul. Kolejowej do ul. 

Słonecznej, gmina Dopiewo 

3.484.265,66 roboty budowlane: umowa nr NI.262.5.2024 

zawarta w dniu 05.06.2024 r., postępowanie  o 

udzielenie zamówienia publicznego nr 

WZ.261.2.14.2024 przeprowadzone w trybie 

podstawowym, zgodnie z przepisami ustawy z 

dnia 11 września 2019 r. Prawo zamówień 

publicznych (t.j. Dz. U. z 2023 r. poz. 1605 ze zm.) 

22. Przebudowa/rozbudowa 

2407P Koziegłowy – Swarzędz 

w obrębie skrzyżowania ul. 

Poznańskiej i drogą gminną ul. 

Szkolną w Kicinie 

574.000,00 roboty budowlane: umowa nr WD.262.82.2024 

zawarta w dniu 31.07.2024 r., postępowanie o 

udzielenie zamówienia publicznego nr 

WZ.261.2.15.2024 przeprowadzone w trybie 

podstawowym, zgodnie z przepisami ustawy z 

dnia 11 września 2019 r. Prawo zamówień 

publicznych (t.j. Dz. U. z 2023 r. poz. 1605 ze zm.) 

26. Remont pomieszczeń 

zlokalizowanych na parterze 

budynku przy ulicy Zielonej 8 

w Poznaniu, o łącznej 

powierzchni 175,86 m2 

677.000,00 roboty budowlane: postępowanie  o udzielenie 

zamówienia publicznego nr WZ.261.2.34.2024 

prowadzone w trybie podstawowym, zgodnie z 

przepisami ustawy z dnia 11 września 2019 r. 

Prawo zamówień publicznych (t.j. Dz. U. z 2024 

r., poz. 1320). Otwarcie ofert 25.11.2024r., trwa 

weryfikacja. Termin zakończenia robót 

budowlanych: 135 dni od dnia zawarcia umowy, 

termin odbioru końcowego: 165 dni od dnia 

zawarcia umowy 

Razem 18.219.825,99  

 

Ponadto wprowadza się poniższe zadania zawarte w planie finansowym Starostwa Powiatowego  

w Poznaniu na rok 2024 do wykazu wydatków niewygasających z upływem tego roku, w klasyfikacji 

budżetowej:  dział 700 – Gospodarka mieszkaniowa, rozdział 70005 – Gospodarka gruntami  

i nieruchomościami, dział 750 – Administracja publiczna, rozdział 75020 – Starostwa powiatowe, 
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rozdział 75095 – Pozostała działalność, dział 801 – Oświata i wychowanie, rozdział 80120 – Licea 

ogólnokształcące, rozdział 80195 – Pozostała działalność, dział 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza, 

rozdział 85403 – Specjalne ośrodki szkolno-wychowawcze, dział 855 – Rodzina, rozdział 85510 – 

Działalność placówek opiekuńczo-wychowawczych. W poniższych zadaniach wydatki zostaną 

wykonane do dnia 30 czerwca 2025 roku. 

Poz. 23 

Instalacja pomp ciepła na potrzeby c.o. i c.w.u. Domu Pomocy Społecznej w Lisówkach – 

700/70005/6050 

W ramach przedsięwzięcia pn. Poprawa efektywności energetycznej obiektów Powiatu Poznańskiego  

realizowane są dwa zadania: 

1) Część 1 – Projekt i  budowa 3 mikro instalacji PV na potrzeby DPS w Lisówkach, Domu dla matek 

z dziećmi i kobiet w ciąży oraz Mieszkań chronionych zlokalizowanych w Lisówkach,  

2) Część 2 – Instalacja pomp ciepła na potrzeby c.o. i c.w.u. Domu Pomocy Społecznej  

w Lisówkach. 

Umowa na wykonanie ww. zadań nr ZP.272.00031.2024, zawarta została w dniu 30 lipca 2024 roku,  

na kwotę 4.177.828,50zł. Przedmiot umowy realizowany jest w formule zaprojektuj i wybuduj. W dniu 

20 września 2024 roku zawarta została umowa nr ZP.272.00035.2024 na pełnienie nadzoru 

inwestorskiego. Szacowany termin wykonania przypada na dzień 13 lutego 2025 roku. W 2024 roku 

wykonana i rozliczona została dokumentacja. Roboty budowlane, w kwocie 363.338,60zł oraz nadzór 

inwestorski w kwocie 2.836,00zł, zaplanowane do rozliczenia w 2024 roku, z uwagi na brak możliwości 

ich wydatkowania, nie zostały rozliczone.   

W związku z powyższym, zasadne jest ustalenie wydatku niewygasającego z upływem 2024 roku,  

w wysokości 366.174,60zł, z terminem ostatecznego wykonania do dnia 30 czerwca 2025 roku. 

Zadanie finansowane jest częściowo z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji 

Strategicznych, Nr Edycji 6PGR. 

Poz. 24 

Projekt i budowa 3 mikro instalacji PV na potrzeby DPS w Lisówkach, Domu dla matek z dziećmi  

i kobiet w ciąży oraz Mieszkań chronionych, zlokalizowanych w Lisówkach – 700/70005/6050 

W ramach przedsięwzięcia pn. Poprawa efektywności energetycznej obiektów Powiatu Poznańskiego  

realizowane są dwa zadania: 

1) Część 1 – Projekt i  budowa 3 mikro instalacji PV na potrzeby DPS w Lisówkach, Domu dla matek 

z dziećmi i kobiet w ciąży oraz Mieszkań chronionych zlokalizowanych w Lisówkach,  

2) Część 2 – Instalacja pomp ciepła na potrzeby c.o. i c.w.u. Domu Pomocy Społecznej  

w Lisówkach. 
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Umowa na wykonanie ww. zadań nr ZP.272.00031.2024, zawarta została w dniu 30 lipca 2024 roku,  

na kwotę 4.177.828,50zł. Przedmiot umowy realizowany jest w formule zaprojektuj i wybuduj. W dniu 

20 września 2024 roku zawarta została umowa nr ZP.272.00035.2024 na pełnienie nadzoru 

inwestorskiego. Szacowany termin wykonania przypada na dzień 13 lutego 2025 roku. Wykonana  

i rozliczona w 2024 roku, została dokumentacja. Roboty budowlane, w kwocie 9.400,13zł oraz nadzór 

inwestorski w kwocie 270,00zł, zaplanowane do rozliczenia w 2024 roku, z uwagi na brak możliwości 

ich wydatkowania, nie zostały rozliczone. 

W związku z powyższym, zasadne jest ustalenie wydatku niewygasającego z upływem 2024 roku,  

w wysokości 9.670,13zł, z terminem ostatecznego wykonania do dnia 30 czerwca 2025 roku. 

Zadanie finansowane jest częściowo z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji 

Strategicznych, Nr Edycji 6PGR. 

Poz. 25 

Modernizacja pomieszczeń w budynku przy ulicy Słowackiego 8 w Poznaniu – 700/70005/6050 

Pierwsza procedura przetargowa, z powodu braku ofert, nie wyłoniła wykonawcy. Drugie 

postępowanie w trybie z wolnej ręki, wyłoniło wykonawcę w sierpniu 2024 roku. W ramach zadania 

zawarta została, w dniu 4 września 2024 roku, umowa o wykonanie dokumentacji projektowej  

nr ZP.272.00037.2024, na kwotę 67.650,00zł. Termin wykonania zadania wynosi 6 miesięcy od dnia 

podpisania umowy, tj. do dnia 4 marca 2025 roku. Część prac, dotycząca koncepcji wielobranżowej 

wykonana została i rozliczona w 2024 roku, a pozostała część, dotycząca dokumentacji wykonawczej,  

w wysokości 57.502,50zł, w 2025 roku.    

W związku z powyższym, zasadne jest ustalenie wydatku niewygasającego z upływem 2024 roku,  

w wysokości 57.502,50zł, z terminem ostatecznego wykonania do dnia 30 czerwca 2025 roku. 

Poz. 27 

Adaptacja pomieszczeń po PODGIK w budynku przy ulicy Jackowskiego 18 w Poznaniu na potrzeby 

Starostwa Powiatowego – 750/75020/6050 

W dniu 15 maja 2024 roku, po przeprowadzonych procedurach przetargowych, zawarta została umowa 

o roboty budowlane nr ZP.272.00049.2023, na kwotę 4.757.946,55zł, a w dniu 16 maja 2024 roku, 

umowa o pełnienie nadzoru inwestorskiego nr ZP.272.00062.2023, na kwotę 54.000,00zł. Zawarte 

zostały również: Aneks nr 1 na kwotę 41.007,68zł, Aneks nr 2 na kwotę 44.298,04zł, oraz umowa na 

uporządkowanie instalacji na kwotę 17.844,09zł. Termin wykonania zadania wynosi 9 miesięcy od dnia 

przekazania terenu budowy, tj. 28 lutego 2025 roku. Część prac rozliczona została w 2024 roku,  

a pozostała część w wysokości 444.734,56zł, dotycząca robót budowlanych i 5.600,00zł, dotycząca 

nadzoru, rozliczona zostanie w 2025 roku.  

W związku z powyższym, zasadne jest ustalenie wydatku niewygasającego z upływem 2024 roku,  

w wysokości 450.334,56zł, z terminem ostatecznego wykonania do dnia 30 czerwca 2025 roku. 
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Poz. 28 

Dokumentacje aplikacyjne – 750/75095/6050 

W dniach 30 września i 22 listopada 2024 roku zawarte zostały umowy na opracowanie dokumentacji 

aplikacyjnych dla projektów pn. "Adaptacja pomieszczeń zabytkowego budynku starej gorzelni  

na potrzeby kulturalno-wystawiennicze w ramach rozwoju Instytutu Skrzynki – Instytut Dokumentacji, 

Rozwoju i Promocji Dziedzictwa Kulturowego i Kulinarnego Powiatu Poznańskiego" oraz 

"Odprowadzanie wód opadowych z budynków szeregowych w m. Lisówki, gmina Dopiewo". Część 

wynagrodzenia wynikająca z tych umów uzależniona jest od pozytywnej oceny formalnej złożonych 

wniosków, która zakończona będzie przez Instytucję Zarządzającą Programem Fundusze Europejskie 

dla Wielkopolski na lata 2021-2027 w 2025 roku, a jeszcze inna część tego wynagrodzenia uzależniona 

jest od przyznania dofinansowania poszczególnym Projektom. Z tego względu zasadne jest aby 

ewentualne wydatki wynikające z tych umów umieścić w wykazie wydatków niewygasających  

z upływem roku 2024.  

Poz. 29 

Budowa sali gimnastycznej wraz z łącznikiem i salami dydaktycznymi II Liceum Ogólnokształcącego 

w Swarzędzu – 801/80120/6050 

W ramach inwestycji zawarta została, w dniu 24 lipca 2024 roku, umowa na wykonanie zadania pn. 

Przygotowanie przedsięwzięcia polegającego na zaprojektowaniu i wybudowaniu sali gimnastycznej 

wraz z łącznikiem przy II Liceum Ogólnokształcącym w Swarzędzu nr ZP.272.00022.2024, na kwotę 

98.400,00zł, z terminem wykonania do dnia 24 stycznia 2025 roku. Część prac, dotycząca koncepcji 

wielobranżowej wykonana została i rozliczona w 2024 roku a pozostała część, dotyczącą programu 

funkcjonalno-użytkowego, w wysokości 49.200,00zł, zrealizowana zostanie w 2025 roku.  

W związku z powyższym, zasadne jest ustalenie wydatku niewygasającego z upływem 2024 roku,  

w wysokości 49.200,00zł, z terminem ostatecznego wykonania do dnia 30 czerwca 2025 roku. 

Poz. 30 

Modernizacja instalacji gazów spawalniczych w budynku Zespołu Szkół nr 1 CKZ w Swarzędzu – 

801/80195/6050 

W dniu 30 października 2024 roku, po przeprowadzonym postępowaniu przetargowym, zawarta 

została umowa nr ZP.272.00051.2024, na wykonanie robót w formule zaprojektuj i wybuduj na kwotę  

109.800,00zł, z terminem wykonania do dnia 31 marca 2025 roku. Płatności przewidziane w umowie 

realizowane będą w 2025 roku, a nie jak planowano, w 2024 roku. W związku z powyższym, zasadne 

jest  ustalenie wydatku niewygasającego z upływem 2024 roku, w wysokości 109.800,00zł, z terminem 

ostatecznego wykonania do dnia 30 czerwca 2025 roku. 

Poz. 31 
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Budowa sali gimnastycznej wraz z zapleczem sanitarnym, sportowym i łącznikiem na terenie Zespołu 

Szkół w Bolechowie, ul. Obornicka 1 – 801/80195/6050,6370 

W dniu 7 sierpnia 2023  roku  zawarta została umowa nr ZP.272.00064.2022 na realizację zadania  

w formule zaprojektuj i wybuduj. Wartość umowy wraz z aneksami wynosi 22.229.296,76zł. W dniu  

24 maja 2024 roku zawarta została umowa nr ZP.272.00014.2024 na pełnienie nadzoru 

inwestorskiego, na kwotę 143.000,00zł. Szacowany termin realizacji ustalony został na dzień  

18 października 2025 roku.  Z uwagi na dłuższy, niż zakładano, okres  weryfikacji dokumentacji 

projektowej, część prac rozliczona została w 2024 roku. Pozostała część w wysokości: 

 4.546.293,72zł, dotycząca umowy o roboty budowlane,  

 150.836,93zł, dotycząca Aneksu nr 2,  

 38.672,04zł, dotycząca Aneksu nr 3, 

 3.699,63zł, dotycząca przyłącza energetycznego, 

 68.430,00zł, dotycząca nadzoru inwestorskiego, 

rozliczona zostanie w 2025 roku.  

Nie rozliczone zostaną również środki, dotyczące Polskiego Ładu, w wysokości 5.598.367,57zł.  

W związku z powyższym, zasadne jest ustalenie wydatku niewygasającego z upływem 2024 roku,  

w wysokości 4.807.932,32zł oraz 5.598.367,57zł, z terminem ostatecznego wykonania do dnia  

30 czerwca 2025 roku. 

Zadanie finansowane, w wysokości 13.500.000,00zł, z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program 

Inwestycji Strategicznych – Edycja 2. 

Poz. 32 

CKZi2.0 – Rozwój Infrastruktury Centrum Kształcenia Zawodowego w Swarzędzu – 801/80195/4307, 

4309, 6067, 6069 

W związku z odstąpieniem od zawartej umowy z Wykonawcą oraz co za tym idzie koniecznością 

ponownego przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na dostawę  

i instalację stanowisk edukacyjnych z robotem przemysłowym wraz z wyposażeniem oraz szkoleniem 

z programowania i obsługi dostarczonych stanowisk w ramach doposażenia pracowni robotyki,  

w najbliższym czasie zostanie złożony wniosek o wszczęcie takiego postępowania. 

Poz. 33 

Remont dachu, gzymsów i cokołów budynków Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego dla 

Dzieci Niewidomych im. Synów Pułku w Owińskach – 854/85403/6580 

W dniu 24 września 2024 roku, po przeprowadzonej procedurze przetargowej, zawarta została umowa  

o roboty budowlane nr ZP.272.00029.2024, na kwotę 2.002.404,81zł, a w dniu 4 października 2024 

roku, umowa o pełnienie nadzoru inwestorskiego nr ZI.33/2024, na kwotę 23.370,00zł. Termin 
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wykonania zadania wynosi 9 miesięcy od dnia przekazania terenu budowy, tj. 8 lipca 2025 roku. Część 

prac zaplanowana do wykonania w 2024 roku, zostanie rozliczona w 2025 roku, tj. roboty budowlane 

w kwocie 65.054,20zł oraz nadzór inwestorski w kwocie 7.945,80zł. Nie rozliczone zostaną również 

środki dotyczące Polskiego Ładu (COVID-19), w wysokości 617.000,00zł. 

W związku z powyższym, zasadne jest ustalenie wydatków niewygasających z upływem 2024 roku,  

w wysokości 73.000,00zł i 617.000,00zł, z terminem ostatecznego wykonania do dnia 30 czerwca 2025 

roku. 

Zadanie finansowane częściowo z Programu Rządowy Fundusz Polski Ład: Program Odbudowy 

Zabytków. 

Poz. 34 

Modernizacja wnętrz budynku Ośrodka Wspomagania Rodziny w Kobylnicy wraz z przystosowaniem 

do przepisów p.poż. - (Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna) – 855/85510/6050 

Realizacja zadania planowana była na 2023 i 2024 rok. Pierwsze postępowanie przetargowe zostało 

unieważnione dnia 13 września 2023 roku. Wszystkie złożone oferty podlegały odrzuceniu. Drugie 

postępowanie prowadzone było od dnia 19 października 2023 roku. W dniu 29 maja 2024 roku zawarta 

została umowa o roboty budowlane nr ZP.272.00063.2023, na kwotę 2.975.071,41zł, a w dniu  

4 czerwca 2024 roku, umowa o pełnienie nadzoru inwestorskiego nr ZP.272.00005.2024, na kwotę 

49.700,00zł. Termin wykonania zadania wynosi 8 miesięcy od dnia przekazania terenu budowy,  

tj. do dnia 7 lutego 2025 roku. Nie wszystkie prace zaplanowane do wykonania w 2024 roku zostaną  

w tym roku rozliczone. Część prac, dotyczących robót budowlanych w wysokości 410.920,94zł, oraz 

nadzoru inwestorskiego w wysokości 6.868,54zł, rozliczone zostaną w 2025 roku. Z uwagi  

na konieczność zlecenia robót podobnych, toczy się postępowanie z wolej ręki. Wartość prac 

oszacowano na kwotę 222.015,00zł.   

W związku z powyższym, zasadne jest ustalenie wydatku niewygasającego z upływem 2024 roku,  

w wysokości 639.804,48zł, z terminem ostatecznego wykonania do dnia 30 czerwca 2025 roku. 

 

Prowadzący obrady poprosił Komisję Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu o opinię w sprawie 

omawianego projektu uchwały.  

 

Pan Jarosław Dobrowolski, Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu 

powiedział, że komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Pan Jacek Sommerfeld, Radny Powiatu odniósł się do tematu obwodnicy północno-wschodniej.  

Na jednej z sesji była mowa o tym, że dyrektor Głównej Dyrekcji Ochrony Środowiska miał wydać  

w październiku br. decyzję. Czy Zarząd Powiatu kontaktował się z tą instytucją i poznał powody 
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kolejnego opóźnienia wydania decyzji? Niedługo środki niewygasające wygasną i te wszystkie 

pozwolenia i procedury będzie trzeba zaczynać od początku. Obietnica, jak na razie nie została 

wypełniona. 

 

Pan Tomasz Łubiński, Wicestarosta Poznański poinformował, że obietnica została wypełniona. 

Generalny Dyrektor Ochrony Środowiska rozpatrzył odwołanie powiatu i przesłał decyzję do 

ponownego rozpatrzenia. Są tam określone zadania, które trzeba zrealizować. Ze względu na czas 

rozpatrywania odwołania, a minęły ponad 3 lata, założenia dotyczące parametrów tej drogi są już 

nieaktualne. Działania powiatu będą szły w kierunku, żeby to zadanie przejęła Generalna Dyrekcja Dróg 

Krajowych i Autostrad. Oczywiście przy udziale powiatu. Ta droga, przy tym natężeniu ruchu, będzie 

miała parametry drogi szybkiego ruchu, tzw. eski. Ponieważ tam jest bardzo dużo załączników,  

to dokumenty jeszcze do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Poznaniu nie zostały przesłane. 

Słowo jednak zostało dotrzymane. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku 

budżetowego 2024 oraz ustalenia ostatecznego terminu ich wydatkowania – DRUK Nr 148. 

  

Wyniki głosowania 

ZA: 27, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (27) 

Anna Ankiewicz, Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Jan Broda, Dominika Buczkowska, Piotr 

Burdajewicz, Artur Chwiłkowski, Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz 

Gintrowicz, Marek Gola, Jan Grabkowski, Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, 

Magdalena Kosakowska, Tomasz Łubiński, Przemysław Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Armin 

Niewiadomski, Jolanta Pankowska, Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Łukasz Szał, Seweryn 

Waligóra, Mikołaj Witaszyk. 

 

NIEOBECNI (2) 

Andrzej Strażyński, Mirosław Wieloch. 
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Uchwała Nr IX/147/VII/2024 w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku 

budżetowego 2024 oraz ustalenia ostatecznego terminu ich wydatkowania została przyjęta 

jednogłośnie i wraz z wydrukiem z głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

11. Rozpatrzenie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny na rzecz Gminy 

Czerwonak nieruchomości położonych w Koziegłowach – DRUK Nr 149. 

 

Pan Jan Grabkowski, Starosta Poznański wyjaśnił, że nieruchomości opisane w § 1 Uchwały 

przeznaczone są w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego "Koziegłowy - rejon ulicy 

Leśnej", zatwierdzonym Uchwałą Nr 723/LXVIII/2023 Rady Gminy Czerwonak z dnia 11 września  

2023 r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego "Koziegłowy - rejon ulicy 

Leśnej" (Dz. Urz. Woj. Wielkopolskiego poz. 8184) pod tereny dróg publicznych klasy zbiorczej "KD-Z". 

Działki nr 191/130, nr 196/73 i nr 196/72 obręb Koziegłowy są wykorzystywane jako teren 

ogólnodostępny typu - ciąg pieszo-rowerowy, przydrożny pas zieleni, dojazd do posesji położnych 

wzdłuż działki nr 191/130 wraz z sieciami infrastruktury technicznej. Działka oznaczona jako nr 196/73 

stanowi fragment drogi publicznej - ul. Krótkiej w Koziegłowach. Działka nr 191/130 we fragmencie 

stanowi część drogi publicznej - ul. Leśnej. Ponadto na przedmiotowych działkach zlokalizowane jest 

oświetlenie i pas zieleni izolacyjnej. Przekazanie działek w drodze darowizny pozwoli Gminie we 

właściwy sposób zadbać o pas zieleni oraz lepiej zorganizować ruch. Darowizna ma być dokonana  

z przeznaczeniem na cel wykonywania zadań własnych gminy tj. utrzymywania ciągu pieszo-

rowerowego, przydrożnego pasa zieleni, dojazdów do posesji, oświetlenia oraz sieci infrastruktury 

technicznej. Zgodnie z operatem szacunkowym z dnia 16 sierpnia 2024 r. sporządzonym przez 

rzeczoznawcę majątkowego wartość przedmiotu darowizny wynosi łącznie 1.242.986,00 zł (słownie: 

jeden milion dwieście czterdzieści dwa tysiące dziewięćset osiemdziesiąt sześć złotych 00/100). 

Stosownie do art. 12 pkt 8 lit. a ustawy o samorządzie powiatowym, do wyłącznej właściwości rady 

powiatu należy podejmowanie uchwał w sprawach majątkowych powiatu dotyczących między innymi 

zasad nabywania nieruchomości do zasobu powiatu, a w razie ich braku zarząd może dokonywać tych 

czynności wyłącznie za zgodą rady powiatu. Nadto zgodnie z art. 13 ust. 2 i ust. 2a ustawy o gospodarce 

nieruchomościami nieruchomość może być, z zastrzeżeniem art. 59 ust. 1, przedmiotem darowizny na 

cele publiczne, a także przedmiotem darowizny dokonywanej między Skarbem Państwa a jednostką 

samorządu terytorialnego, a także między tymi jednostkami. W umowie darowizny określa się cel,  

na który nieruchomość jest darowana. Darowizny nieruchomości stanowiącej przedmiot własności 

jednostki samorządu terytorialnego dokonuje jej organ wykonawczy - za zgodą rady albo sejmiku. 
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Prowadzący obrady poprosił Komisję Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu o opinię w sprawie 

omawianego projektu uchwały.  

 

Pan Jarosław Dobrowolski, Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu 

powiedział, że komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny na rzecz Gminy Czerwonak 

nieruchomości położonych w Koziegłowach – DRUK Nr 149. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 27, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (27) 

Anna Ankiewicz, Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Jan Broda, Dominika Buczkowska, Piotr 

Burdajewicz, Artur Chwiłkowski, Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz 

Gintrowicz, Marek Gola, Jan Grabkowski, Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, 

Magdalena Kosakowska, Tomasz Łubiński, Przemysław Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Armin 

Niewiadomski, Jolanta Pankowska, Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Łukasz Szał, Seweryn 

Waligóra, Mikołaj Witaszyk. 

 

NIEOBECNI (2) 

Andrzej Strażyński, Mirosław Wieloch 

 

Uchwała Nr IX/148/VII/2024 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny na rzecz Gminy 

Czerwonak nieruchomości położonych w Koziegłowach została przyjęta jednogłośnie i wraz  

z wydrukiem z głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

12. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zatwierdzenia do realizacji, w okresie od dnia  

01.01.2025 r. do dnia 31.12.2026 r. projektu „PracujMY!”, dofinansowanego ze środków Unii 

Europejskiej w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego Plus, w ramach Programu 

Regionalnego Fundusze Europejskie dla Wielkopolski 2021-2027 – DRUK Nr 150. 

 

Pani Elżbieta Nawrocka, Członek Zarządu Powiatu w Poznaniu wyjaśniła, że do zadań samorządu 
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powiatu w zakresie polityki rynku pracy należy realizowanie projektów w zakresie promocji 

zatrudnienia, w tym przeciwdziałania bezrobociu, łagodzenia skutków bezrobocia i aktywizacji 

zawodowej bezrobotnych, wynikających z programów operacyjnych współfinansowanych ze środków 

Europejskiego Funduszu Społecznego Plus i Funduszu Pracy. Powiatowy Urząd Pracy w Poznaniu 

przystąpi w ramach naboru nr FEWP.06.01-IP.01-001/24 do realizacji projektu „PracujMY!”, którego 

proponowana wartość dofinansowania wynosi 12 041 856,40 zł.  Wartość projektu wynika z ogłoszenia 

o naborze Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Poznaniu wniosków o dofinansowanie realizacji projektu, 

(kwota na 2025r. – 6 138 719,30 zł, kwota na 2026r. – 5 903 137,10 zł). Celem Projektu „PracujMY!” 

jest aktywizacja zawodowa 754 osób pozostających bez pracy zarejestrowanych w Powiatowym 

Urzędzie Pracy w Poznaniu, zamieszkujących obszar miasta Poznania lub powiatu poznańskiego, w tym 

osób w trudnej sytuacji, w szczególności: osób długotrwale bezrobotnych, kobiet, osób  

z niepełnosprawnościami, osób z niskimi kwalifikacjami do poziomu ISCED 3, osób w wieku 50 lat  

i więcej, osób młodych w wieku 18-29 lat, w tym osób z grupy NEET, realizowana w okresie od 

01.01.2025 r. do 31.12.2026 r. Udział w Projekcie umożliwi uczestnikom zdobycie nowych kwalifikacji, 

ich podwyższenie i uzupełnienie posiadanych, uzyskanie praktycznych umiejętności i doświadczenia 

zawodowego, a przede wszystkim stworzy szansę na rozwój zawodowy, samodzielne zaistnienie  

na rynku pracy oraz podjęcie zatrudnienia. W Projekcie założono realizację takich działań jak: 

pośrednictwo pracy, poradnictwo zawodowe, szkolenia, staże, bony na zasiedlenie, prace 

interwencyjne oraz przyznanie jednorazowo środków na rozpoczęcie działalności gospodarczej. 

Planowane działania mają na celu wzrost poziomu wykształcenia mieszkańców oraz dostosowanie ich 

kwalifikacji i kompetencji do potrzeb rynku pracy w Poznaniu i w powiecie poznańskim, jak również 

promocję zatrudnienia oraz eliminację negatywnych skutków pozostawania bez pracy. 

 

Prowadzący obrady poprosił Komisję Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu oraz Komisję 

Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia o opinie w sprawie omawianego projektu uchwały.  

 

Pan Jarosław Dobrowolski, Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu 

powiedział, że komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie. 

 

Pani Marzena Fiedler, Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia powiedziała,  

że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia do realizacji, w okresie od dnia 01.01.2025 r. do dnia 

31.12.2026 r. projektu „PracujMY!”, dofinansowanego ze środków Unii Europejskiej w ramach 
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Europejskiego Funduszu Społecznego Plus, w ramach Programu Regionalnego Fundusze Europejskie 

dla Wielkopolski 2021-2027 – DRUK Nr 150. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 27, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (27) 

Anna Ankiewicz, Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Jan Broda, Dominika Buczkowska, Piotr 

Burdajewicz, Artur Chwiłkowski, Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz 

Gintrowicz, Marek Gola, Jan Grabkowski, Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, 

Magdalena Kosakowska, Tomasz Łubiński, Przemysław Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Armin 

Niewiadomski, Jolanta Pankowska, Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Łukasz Szał, Seweryn 

Waligóra, Mikołaj Witaszyk. 

 

NIEOBECNI (2) 

Andrzej Strażyński, Mirosław Wieloch. 

 

Uchwała Nr IX/149/VII/2024 w sprawie zatwierdzenia do realizacji, w okresie od dnia 01.01.2025 r.  

do dnia 31.12.2026 r. projektu „PracujMY!”, dofinansowanego ze środków Unii Europejskiej w ramach 

Europejskiego Funduszu Społecznego Plus, w ramach Programu Regionalnego Fundusze Europejskie 

dla Wielkopolski 2021-2027 została przyjęta jednogłośnie i wraz z wydrukiem z głosowania imiennego 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

13. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany uchwały XVII/209/VI/2020 Rady Powiatu  

w Poznaniu z dnia 19 lutego 2020 r. w sprawie powierzenia Gminie Czerwonak prowadzenia 

zadania publicznego w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2407P 

Koziegłowy – Swarzędz zmienionej Uchwałą Rady Powiatu w Poznaniu Nr XXX/384/VI/2021 

z dnia 26 maja 2021 r., Uchwała Rady Powiatu w Poznaniu Nr XLVI/617/VI/2022 z dnia  

14 grudnia 2022 r. i Uchwałą Rady Powiatu w Poznaniu Nr LVII/767/VI/2023 z dnia  

22 listopada 2023 r. – DRUK Nr 151. 

 

Pan T. Łubiński, Wicestarosta Poznański poinformował, że w dniu 30 marca 2020 r. zawarte zostało 

między Powiatem Poznańskim, a Gminą Czerwonak porozumienie w sprawie powierzenia Gminie na 

okres do dnia 31.12.2021 r. prowadzenia zadania publicznego polegającego na zarządzaniu drogą 
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powiatową nr 2407P Koziegłowy – Swarzędz w zakresie wykonania dokumentacji technicznej dla 

budowy chodnika na odcinku od ul. Grzybowej w Mielnie do końca zabudowań w Klinach. W dniu  

30 lipca 2021 r., 3 kwietnia 2023 r. i w dniu 19 grudnia 2023 r. zawarto odpowiednio  aneks nr 1, aneks 

nr 2 i aneks nr 3 do porozumienia wydłużający termin realizacji zadania odpowiednio do dnia  

31 grudnia 2022 r., 31 grudnia 2023 r. i 31 grudnia 2024 r. Pismem z dnia 16.10.2024 r. (data wpływu 

22.11.2024 r.) znak: WI.7013.11.10.2021, Wójt Gminy Czerwonak zawnioskował o przedłużenie 

terminu powierzenia zadania do dnia 31.12.2026 r. m.in. ze względu na przedłużające się procedury 

związane z uzyskiwaniem uzgodnień branżowych na poszczególnych etapach prac projektowych oraz 

trwające w dalszym ciągu uzgodnienia w sprawie odszkodowań za przejęte nieruchomości. Rada Gminy 

Czerwonak podejmie uchwałę w sprawie wydłużenia terminu przejęcia przedmiotowego zadania od 

Powiatu. 

 

Prowadzący obrady poprosił Komisję Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu oraz Komisję 

Komunikacji, Budownictwa i Infrastruktury o opinie w sprawie omawianego projektu uchwały.  

 

Pan Jarosław Dobrowolski, Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu 

powiedział, że komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie. 

 

Pani Anna Ankiewicz, Wiceprzewodnicząca Komisji Komunikacji, Budownictwa i Infrastruktury 

powiedziała, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały XVII/209/VI/2020 Rady Powiatu w Poznaniu z dnia  

19 lutego 2020 r. w sprawie powierzenia Gminie Czerwonak prowadzenia zadania publicznego  

w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2407P Koziegłowy – Swarzędz zmienionej 

Uchwałą Rady Powiatu w Poznaniu Nr XXX/384/VI/2021 z dnia 26 maja 2021 r., Uchwała Rady Powiatu 

w Poznaniu Nr XLVI/617/VI/2022 z dnia 14 grudnia 2022 r. i Uchwałą Rady Powiatu w Poznaniu  

Nr LVII/767/VI/2023 z dnia 22 listopada 2023 r. – DRUK Nr 151. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 26, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (26) 
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Anna Ankiewicz, Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Jan Broda, Dominika Buczkowska, Piotr 

Burdajewicz, Artur Chwiłkowski, Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz 

Gintrowicz, Marek Gola, Jan Grabkowski, Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, 

Magdalena Kosakowska, Tomasz Łubiński, Przemysław Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Armin 

Niewiadomski, Jolanta Pankowska, Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Seweryn Waligóra, 

Mikołaj Witaszyk. 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Łukasz Szał 

 

NIEOBECNI (2) 

Andrzej Strażyński, Mirosław Wieloch. 

 

Uchwała Nr IX/150/VII/2024 w sprawie zmiany uchwały XVII/209/VI/2020 Rady Powiatu w Poznaniu  

z dnia 19 lutego 2020 r. w sprawie powierzenia Gminie Czerwonak prowadzenia zadania publicznego  

w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2407P Koziegłowy – Swarzędz zmienionej 

Uchwałą Rady Powiatu w Poznaniu Nr XXX/384/VI/2021 z dnia 26 maja 2021 r., Uchwała Rady Powiatu 

w Poznaniu Nr XLVI/617/VI/2022 z dnia 14 grudnia 2022 r. i Uchwałą Rady Powiatu w Poznaniu  

Nr LVII/767/VI/2023 z dnia 22 listopada 2023 r. została przyjęta jednogłośnie i wraz z wydrukiem  

z głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

14. Rozpatrzenie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Dopiewo prowadzenia zadania 

publicznego w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2401P w miejscowości 

Palędzie, gm. Dopiewo – DRUK Nr 152. 

 

Pan Tomasz Łubiński, Wicestarosta Poznański poinformował, że w dniu 16.10.2024 r. Zastępca Wójta 

Gminy Dopiewo wystąpił z wnioskiem o powierzenie zarządzania drogą powiatową nr 2401P w zakresie 

wykonania  koncepcji programowo-przestrzennej dla budowy tunelu pod linią kolejową nr 3  

w miejscowości Palędzie wraz z likwidacją przejazdu drogowo-kolejowego w ciągu ul. Pocztowej. 

Przedmiotowa koncepcja będzie stanowiła podstawę do zgłoszenia zadania w naborze „Poprawa 

bezpieczeństwa na skrzyżowaniach kolejowo-drogowych w tym ich przebudowa na skrzyżowania 

dwupoziomowe”. W toku prowadzonej korespondencji ustalony został zakres i okres powierzenia oraz 

zasady finansowania, które określone zostały w § 1 i § 2 niniejszej uchwały. Rada Gminy Rokietnica 

podjęła w 23 lipca 2024 r. Uchwałę nr VI/39/2024 w sprawie przejęcia od Powiatu Poznańskiego 

zadania z zakresu zarządzania publicznymi drogami powiatowymi. 
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Prowadzący obrady poprosił Komisję Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu oraz Komisję 

Komunikacji, Budownictwa i Infrastruktury o opinie w sprawie omawianego projektu uchwały.  

 

Pan Jarosław Dobrowolski, Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu 

powiedział, że komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie. 

 

Pani Anna Ankiewicz, Wiceprzewodnicząca Komisji Komunikacji, Budownictwa i Infrastruktury 

powiedziała, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie powierzenia Gminie Dopiewo prowadzenia zadania publicznego  

w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2401P w miejscowości Palędzie, gm. Dopiewo – 

DRUK Nr 152. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 26, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (26) 

Anna Ankiewicz, Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Jan Broda, Dominika Buczkowska, Piotr 

Burdajewicz, Artur Chwiłkowski, Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz 

Gintrowicz, Marek Gola, Jan Grabkowski, Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, 

Magdalena Kosakowska, Tomasz Łubiński, Przemysław Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Armin 

Niewiadomski, Jolanta Pankowska, Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Seweryn Waligóra, 

Mikołaj Witaszyk. 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Łukasz Szał 

 

NIEOBECNI (2) 

Andrzej Strażyński, Mirosław Wieloch. 

 

Uchwała Nr IX/151/VII/2024 w sprawie powierzenia Gminie Dopiewo prowadzenia zadania 

publicznego w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2401P w miejscowości Palędzie,  
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gm. Dopiewo została przyjęta jednogłośnie i wraz z wydrukiem z głosowania imiennego stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

15. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany uchwały XLIII/575/VI/2022 Rady Powiatu  

w Poznaniu z dnia 21 września 2022 r. w sprawie powierzenia Gminie Dopiewo prowadzenia 

zadania publicznego w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2412P – DRUK  

Nr 153. 

 

Pan T. Łubiński, Wicestarosta Poznański wyjaśnił, że w dniu 4 października 2022 r. zawarte zostało  

z Gminą Dopiewo porozumienie w sprawie: powierzenia Gminie Dopiewo prowadzenia zadania 

publicznego w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2412P. Zgodnie z zapisami 

porozumienia Gmina zobowiązała się do wykonania w terminie do dnia 31.12.2024 r. dokumentacji 

technicznej dla budowy ścieżki pieszo-rowerowej na odcinku od skrzyżowania ul. Szkolnej i Kościelnej 

w Konarzewie do ul. Zwierzynieckiej w Trzcielinie oraz od ul. Zwierzynieckiej do skrzyżowania  

ul. Środkowej z ul. A. Kopy  w Trzcielinie. Pismem znak: RI.7011.61.2022 z dnia 21.10.2024 r. Zastępca 

Wójta Gminy Dopiewo  zawnioskował o wydłużenie terminu powierzenia. 

 

Prowadzący obrady poprosił Komisję Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu oraz Komisję 

Komunikacji, Budownictwa i Infrastruktury o opinie w sprawie omawianego projektu uchwały.  

 

Pan Jarosław Dobrowolski, Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu 

powiedział, że komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie. 

 

Pani Anna Ankiewicz, Wiceprzewodnicząca Komisji Komunikacji, Budownictwa i Infrastruktury 

powiedziała, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały XLIII/575/VI/2022 Rady Powiatu w Poznaniu z dnia  

21 września 2022 r. w sprawie powierzenia Gminie Dopiewo prowadzenia zadania publicznego  

w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2412P – DRUK Nr 153. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 26, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (26) 

Anna Ankiewicz, Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Jan Broda, Dominika Buczkowska, Piotr 

Burdajewicz, Artur Chwiłkowski, Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz 

Gintrowicz, Marek Gola, Jan Grabkowski, Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, 

Magdalena Kosakowska, Tomasz Łubiński, Przemysław Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Armin 

Niewiadomski, Jolanta Pankowska, Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Seweryn Waligóra, 

Mikołaj Witaszyk. 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Łukasz Szał 

 

NIEOBECNI (2) 

Andrzej Strażyński, Mirosław Wieloch. 

 

Uchwała Nr IX/152/VII/2024 w sprawie zmiany uchwały XLIII/575/VI/2022 Rady Powiatu w Poznaniu  

z dnia 21 września 2022 r. w sprawie powierzenia Gminie Dopiewo prowadzenia zadania publicznego  

w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2412P została przyjęta jednogłośnie i wraz  

z wydrukiem z głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

16. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany uchwały XLIII/575/VI/2022 Rady Powiatu  

w Poznaniu z dnia 21 września 2022 r. w sprawie powierzenia Gminie Dopiewo prowadzenia 

zadania publicznego w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2412P zmiany 

uchwały XLIII/576/VI/2022 Rady Powiatu w Poznaniu z dnia 21 września 2022 r. w sprawie 

powierzenia Gminie Dopiewo prowadzenia zadania publicznego w zakresie zarządzania 

publiczną drogą powiatową nr 2416P – DRUK Nr 154. 

 

Pan T. Łubiński, Wicestarosta Poznański poinformował, że w dniu 5 października 2022 r. zawarte 

zostało z Gminą Dopiewo porozumienie w sprawie: powierzenia Gminie Dopiewo prowadzenia zadania 

publicznego w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2416P. Zgodnie z zapisami 

porozumienia Gmina zobowiązała się do wykonania w terminie do dnia 31.12.2024r. dokumentacji 

technicznej dla budowy ścieżki pieszo-rowerowej na odcinku ul. Szkolnej w Gołuskach  do granicy 

miejscowości Plewiska gm. Komorniki. Pismem znak: RI.7011.60.2022 z dnia 21.10.2024 r. Zastępca 

Wójta Gminy Dopiewo  zawnioskował o wydłużenie terminu powierzenia. 
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Prowadzący obrady poprosił Komisję Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu oraz Komisję 

Komunikacji, Budownictwa i Infrastruktury o opinie w sprawie omawianego projektu uchwały.  

 

Pan Jarosław Dobrowolski, Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu 

powiedział, że komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie. 

 

Pani Anna Ankiewicz, Wiceprzewodnicząca Komisji Komunikacji, Budownictwa i Infrastruktury 

powiedziała, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały XLIII/576/VI/2022 Rady Powiatu w Poznaniu z dnia  

21 września 2022 r. w sprawie powierzenia Gminie Dopiewo prowadzenia zadania publicznego  

w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2416P – DRUK Nr 154. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 26, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (26) 

Anna Ankiewicz, Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Jan Broda, Dominika Buczkowska, Piotr 

Burdajewicz, Artur Chwiłkowski, Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz 

Gintrowicz, Marek Gola, Jan Grabkowski, Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, 

Magdalena Kosakowska, Tomasz Łubiński, Przemysław Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Armin 

Niewiadomski, Jolanta Pankowska, Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Seweryn Waligóra, 

Mikołaj Witaszyk. 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Łukasz Szał 

 

NIEOBECNI (2) 

Andrzej Strażyński, Mirosław Wieloch. 

 

Uchwała Nr IX/153/VII/2024 w sprawie zmiany uchwały XLIII/576/VI/2022 Rady Powiatu w Poznaniu  

z dnia 21 września 2022 r. w sprawie powierzenia Gminie Dopiewo prowadzenia zadania publicznego  



51 

 

w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2416P została przyjęta jednogłośnie i wraz  

z wydrukiem z głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

17. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany uchwały XLIII/577/VI/2022 Rady Powiatu  

w Poznaniu z dnia 21 września 2022 r. w sprawie powierzenia Gminie Dopiewo prowadzenia 

zadania publicznego w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2403P – DRUK  

Nr 155. 

 

Pan T. Łubiński, Wicestarosta Poznański poinformował, że w dniu 3 października 2022 r. zawarte 

zostało z Gminą Dopiewo porozumienie w sprawie: powierzenia Gminie Dopiewo prowadzenia zadania 

publicznego w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2403P. Zgodnie z zapisami 

porozumienia Gmina zobowiązała się do wykonania w terminie do dnia 31.12.2024 r. dokumentacji 

technicznej dla budowy ścieżki pieszo-rowerowej wzdłuż ul. Więckowickiej w miejscowości Zborowo, 

Fiałkowo i Dopiewo. Pismem znak: RI.7011.59.2022 z dnia 21.10.2024 r. Zastępca Wójta Gminy 

Dopiewo  zawnioskował o wydłużenie terminu powierzenia.  

 

Prowadzący obrady poprosił Komisję Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu oraz Komisję 

Komunikacji, Budownictwa i Infrastruktury o opinie w sprawie omawianego projektu uchwały.  

 

Pan Jarosław Dobrowolski, Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu 

powiedział, że komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie. 

 

Pani Anna Ankiewicz, Wiceprzewodnicząca Komisji Komunikacji, Budownictwa i Infrastruktury 

powiedziała, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały XLIII/577/VI/2022 Rady Powiatu w Poznaniu z dnia  

21 września 2022 r. w sprawie powierzenia Gminie Dopiewo prowadzenia zadania publicznego  

w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2403P – DRUK Nr 155. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 26, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (26) 
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Anna Ankiewicz, Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Jan Broda, Dominika Buczkowska, Piotr 

Burdajewicz, Artur Chwiłkowski, Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz 

Gintrowicz, Marek Gola, Jan Grabkowski, Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, 

Magdalena Kosakowska, Tomasz Łubiński, Przemysław Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Armin 

Niewiadomski, Jolanta Pankowska, Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Seweryn Waligóra, 

Mikołaj Witaszyk. 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Łukasz Szał 

 

NIEOBECNI (2) 

Andrzej Strażyński, Mirosław Wieloch. 

 

Uchwała Nr IX/154/VII/2024 w sprawie zmiany uchwały XLIII/577/VI/2022 Rady Powiatu w Poznaniu  

z dnia 21 września 2022 r. w sprawie powierzenia Gminie Dopiewo prowadzenia zadania publicznego  

w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2403P została przyjęta jednogłośnie i wraz  

z wydrukiem z głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

18. Rozpatrzenie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Rokietnica prowadzenia zadania 

publicznego w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2400P na odcinku  

od Rokietnicy do Soboty – DRUK Nr 156. 

 

Pan T. Łubiński, Wicestarosta Poznański wyjaśnił, że w dniu 07.10.2024 r. Zastępca Wójta Gminy 

Rokietnica wystąpił z wnioskiem o powierzenie zarządzania drogą powiatową nr 2400P w zakresie 

wykonania dokumentacji technicznej i budowy ścieżki rowerowej/ścieżki pieszo-rowerowej/chodnika 

na odcinku od Rokietnicy do Soboty. W toku prowadzonej korespondencji ustalony został zakres i okres 

powierzenia oraz zasady finansowania, które określone zostały w § 1 i § 2 niniejszej uchwały. Rada 

Gminy Rokietnica Podgórne podjęła w 29 sierpnia 2022 r. Uchwałę nr LVI/467/2022 w sprawie 

przejęcia od Powiatu Poznańskiego zadań z zakresu zarządzania publicznymi drogami powiatowymi, 

którą zmieniła uchwałą Radą Gminy Rokietnica nr X/78/2024 z dnia 30 września 2024 r. 

 

Prowadzący obrady poprosił Komisję Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu oraz Komisję 

Komunikacji, Budownictwa i Infrastruktury o opinie w sprawie omawianego projektu uchwały.  

 



53 

 

Pan Jarosław Dobrowolski, Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu 

powiedział, że komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie. 

 

Pani Anna Ankiewicz, Wiceprzewodnicząca Komisji Komunikacji, Budownictwa i Infrastruktury 

powiedziała, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie powierzenia Gminie Rokietnica prowadzenia zadania publicznego  

w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2400P na odcinku od Rokietnicy do Soboty – 

DRUK Nr 156. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 26, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (26) 

Anna Ankiewicz, Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Jan Broda, Dominika Buczkowska, Piotr 

Burdajewicz, Artur Chwiłkowski, Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz 

Gintrowicz, Marek Gola, Jan Grabkowski, Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, 

Magdalena Kosakowska, Tomasz Łubiński, Przemysław Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Armin 

Niewiadomski, Jolanta Pankowska, Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Seweryn Waligóra, 

Mikołaj Witaszyk. 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Łukasz Szał 

 

NIEOBECNI (2) 

Andrzej Strażyński, Mirosław Wieloch. 

 

Uchwała Nr IX/155/VII/2024 w sprawie powierzenia Gminie Rokietnica prowadzenia zadania 

publicznego w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2400P na odcinku od Rokietnicy  

do Soboty została przyjęta jednogłośnie i wraz z wydrukiem z głosowania imiennego stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 
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19. Rozpatrzenie uchwały w sprawie przyjęcia przez Powiat Poznański zadania publicznego  

z zakresu administracji rządowej – DRUK Nr 159. 

 

Pan J. Grabkowski, Starosta Poznański wyjaśnił, że przyjęcie od Wojewody Wielkopolskiego zadania 

publicznego z zakresu administracji rządowej związane jest z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej 

na terenie Powiatu w 2025 roku, to jest pokrywanie kosztów wynagrodzeń  określonych w art. 63 ust. 

1, 2, 8 ustawy z dnia 11 marca 2022 r. o obronie Ojczyzny. 

 

Prowadzący obrady poprosił Komisję Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu o opinię w sprawie 

omawianego projektu uchwały.  

 

Pan Jarosław Dobrowolski, Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu 

powiedział, że komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia przez Powiat Poznański zadania publicznego z zakresu 

administracji rządowej – DRUK Nr 159. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (25) 

Anna Ankiewicz, Paweł Bocian, Jan Broda, Dominika Buczkowska, Piotr Burdajewicz, Artur 

Chwiłkowski, Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz Gintrowicz, Marek 

Gola, Jan Grabkowski, Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, Magdalena Kosakowska, 

Tomasz Łubiński, Przemysław Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Armin Niewiadomski, Jolanta Pankowska, 

Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Seweryn Waligóra, Mikołaj Witaszyk. 

 

BRAK GŁOSU (2) 

Remigiusz Błachnio, Łukasz Szał. 

 

NIEOBECNI (2) 

Andrzej Strażyński, Mirosław Wieloch. 

 



55 

 

Uchwała Nr IX/156/VII/2024 w sprawie przyjęcia przez Powiat Poznański zadania publicznego z zakresu 

administracji rządowej została przyjęta jednogłośnie i wraz z wydrukiem z głosowania imiennego 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

20. Rozpatrzenie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Poznańskiego na lata 2025-2029 – DRUK Nr 157. 

 

a) odczytanie projektu uchwały, 

 

Pan P. Burdajewicz, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Poznańskiego na lata 2025-2029. 

 

b) wysłuchanie opinii Komisji Rady, 

 

Pan Jarosław Dobrowolski, Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu 

poinformował, że projekt WPF na lata 2025-2029 został zaopiniowany pozytywnie, przy jednym głosie 

wstrzymującym. 

 

Pan Zbigniew Jankowski, Przewodniczący Komisji Oświaty i Wychowania poinformował, że komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie, przy jednym głosie wstrzymującym. 

 

Pani Anna Ankiewicz, Wiceprzewodnicząca Komisji Komunikacji, Budownictwa i Infrastruktury 

poinformowała, że komisja zaopiniowała projekt WPF na lata 2025-2029 pozytywnie, przy jednym 

głosie wstrzymującym. 

 

Pan Paweł Bocian, Przewodniczący Komisji Kultury, Kultury Fizycznej i Turystyki poinformował,  

że komisja zaopiniowała projekt WPF pozytywnie, przy jednym głosie wstrzymującym (jedna osoba 

była nieobecna). 

 

Pani Marzena Fiedler, Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia poinformowała, 

że komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie, przy jednym głosie wstrzymującym. 

 

Pani Anna Kabacińska, Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa poinformowała,  

że komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie. 
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Pani Magdalena Kosakowska, Przewodnicząca Komisji Promocji i Rozwoju Regionalnego 

poinformowała, że komisja zaopiniowała projekt WPF pozytywnie, z jednym głosem wstrzymującym. 

 

Pan Jan Grabkowski, Starosta Poznański i Przewodniczący Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa  

i Porządku Powiatu Poznańskiego poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt WPF na lata 2025-2029. 

 

c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

 

Pan Marek Gola, Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w Poznaniu odczytał Uchwałę Nr  

SO-20/0957/204/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia  

9 grudnia 2024 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Poznańskiego na lata 2025-2029. 

 

d) zapoznanie się z ewentualnymi wnioskami radnych, 

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w tym punkcie. 

 

e) przedstawienie przez Zarząd autopoprawki do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Poznańskiego na lata 2025-2029, 

 

Pani R. Ciurlik, Skarbnik Powiatu Poznańskiego wyjaśniła, że na wniosek Zespołu Szkół w Mosinie 

Zarząd Powiatu wprowadza jedno dodatkowe przedsięwzięcie, które zostało zamieszczone  

w materiałach na stronie 2 – zadanie 1.1.1.3 – Technicy z Wodziczki na europejskim rynku pracy. Łączne 

nakłady finansowe to 308.318,50 zł. Wydatki mają być poniesione w roku przyszłym, natomiast 

zakończenie, rozliczenie zadania ma być w roku 2026. Dlatego okres realizacji programu obejmuje lata 

2024-2026. Uzupełnienie środków do wysokości 308 tys. będzie pochodziło ze zmniejszenia bieżącej 

rezerwy ogólnej i będzie to zrefinansowane do powiatu w roku 2026. 

 

f) dyskusja nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Poznańskiego na lata 2025-2029, 

 

Pan J. Sommerfeld odniósł się do wniosków, które Klub Prawa i Sprawiedliwości złożył do projektu 

budżetu na rok 2025. „Jeśli chodzi o Gminę Czerwonak, to dużo punktów znalazło się w tych projektach 

uchwał. Nie wszystkie wnioski, które moi Koledzy składali, znalazły się w projekcie budżetu. Chciałem 
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się odnieść do jednej inwestycji, która w ogóle nie została wzięta pod uwagę. Chodzi o ścieżkę 

pomiędzy miejscowościami Raduszyn-Mściszewo. Jest to niewielki odcinek, jeden z wielu w powiecie 

poznańskim. Na ostatnim spotkaniu, z okazji 10-lecia Warsztatów Terapii Zajęciowej w Murowanej 

Goślinie, miałem okazję rozmawiać z ludźmi niepełnosprawnymi. Jedna z tych osób, na wózku 

przemieszcza się tą drogą, która nie ma żadnego pobocza. Jest tam niebezpiecznie, samochody szybko 

jeżdżą. Tą drogą poruszają się również dzieci do szkoły. Wiem, że takich dróg jest dużo. Propozycja 

gminy Murowana Goślina i jej starania w tym zakresie, aby w ramach Zintegrowanych Inwestycji 

Terytorialnych pozyskać środki na tą budowę są czynione. Propozycja gminy była taka, aby Powiat 

Poznański dołożył środki w wysokości 20% i wpisał to do Wieloletniej Prognozy Finansowej. Jak na razie 

nie ma tej pozytywnej odpowiedzi. Liczę na to, przed tym głosowaniem, ponieważ jest to bardzo 

kluczowa i wyczekiwana inwestycja, aby wrócić do tematu w przyszły roku. Żeby w tym programie 

budowy ścieżek, który jest opracowywany, to się znalazło i żebyśmy jeszcze raz usiedli do rozmów  

z Gminą Murowana Goślina i przeprowadzić te negocjacje. Na pewno gminie, która nie ma jakiegoś 

dużego budżetu to pomoże. Liczę na to, szczególnie jeśli chodzi o mieszkańców Mściszewa, że Pan 

Starosta się do tego przychyli. Dziękuję za te inwestycje, które znalazły się w projekcie budżetu, 

zarówno w Boduszewie, jak i Długiej Goślinie oraz po stronie gminy Czerwonak.” 

 

Pan T. Łubiński, Wicestarosta Poznański powiedział, iż to zadanie było umieszczone w budżecie jako 

wsparcie finansowe gminy Murowana Goślina, do tej ścieżki. „Następnie kwota ta została wycofana. 

Powiedziano nam, że Gmina przejmie w całości to przedsięwzięcie. Jednocześnie zostało ustalone,  

że zrobiona zostanie ścieżka Murowana Goślina-Boduszewo. Będzie tam potrzebny duży wkład własny. 

Nie ma deklaracji Gminy jeśli chodzi o Murowaną Goślinę i Boduszewo. Jednocześnie z obietnic 2,5 

mln. zł na ścieżkę w Długiej Goślinie, Gmina zeszła do kwoty 1 mln. zł. Można do tego tematu wrócić. 

Na dzisiaj nie ma żadnego wniosku. Nie wiem, ile to jest 20% kosztów, bo ta ścieżka nie jest 

zaprojektowana. Musimy wrócić z Panem Starostą do rozmów z Panią Burmistrz, żeby wszystko 

poukładać. Drugi etap budowy ścieżki w Długiej Goślinie kosztować będzie ok. 6 mln. zł, a ścieżka 

Murowana Goślina-Boduszewo, na dzisiaj bez odszkodowań, a one mogą być wysokie, jest wyceniana 

na 8-9 mln. zł. Trzeba będzie porozmawiać na temat tych obietnic, z których Gmina się wycofała.” 

 

Pan J. Dobrowolski powiedział, że Pan Starosta i wszyscy radni muszą się kierować interesem powiatu 

poznańskiego, a nie swoich okręgów wyborczych. „Zostały przyjęte pewne założenia oraz padły pewne 

deklaracje. Mściszewo jest mi bardzo bliskie i wiem jak bardzo potrzebna jest ta ścieżka. Długa Goślina, 

ma jedno z największych natężeń ruchu w powiecie. Plan realizacji tego zadania i tak został przesunięty 

o rok. Musimy też rozumieć naszą sytuację finansową. Jeśli chodzi o Boduszewo zostały zabezpieczone 

środki w ZIT, ale będzie to ogromny wydatek, ponieważ będzie trzeba płacić duże odszkodowania. 
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Chcemy realizować inne zadania, ale zgodnie z pewnymi założeniami, które zostały przyjęte 5-6 lat 

temu. Dlatego, mając wielki szacunek dla mieszkańców Mściszewa i Raduszyna, ta droga jest ujęta  

w naszych planach i będzie realizowana. Poprzedni burmistrz zadeklarował 50% na pierwszy etap, gdzie 

wycena tego etapu była w wysokości ok. 5 mln. zł. Po otwarciu kopert wyszło prawie 8 mln. zł. 

Murowana Goślina dała deklarowane 2,5 mln. zł. Nikt już potem nie zażądał dopłaty 1,5 mln. zł,  

w związku z tym, że kwota była wyższa od zakładanej. Zadanie zostało zrealizowane. Teraz też padła 

obietnica, że kolejne etapy będą realizowane po 50%. Chciałbym widzieć w budżecie gminy Murowana 

Goślina te 50%, które było deklarowane przez Panią Burmistrz na wszystkich spotkaniach 

przedwyborczych. Będziemy te zadania realizowali. Są w planach oraz są zabezpieczone środki w WPF. 

Lokalni samorządowcy muszą się wywiązywać ze swoich zobowiązań w stosunku do mieszkańców.” 

 

Pan J. Sommerfeld (Ad Vocem) powiedział, że głosuje za pomysłami, wnioskami dot. innych części 

powiatu poznańskiego. „Bardzo bliski jest mi rozwój całego powiatu. Cieszę się z tej deklaracji Pana 

Wicestarosty, że można rozmawiać i bardzo bym prosił, żeby zorganizować, na początku przyszłego 

roku, takie spotkanie z Panią Burmistrz, żeby można wpisać to zadanie do WPF.” 

 

Pan J. Grabkowski, Starosta Poznański powiedział, że rozmawiał z Panią Burmistrz. „W miejscowości 

Trojanowo jest taka nieruchomość. Chcę przeznaczyć ją na świetlicę wiejską i moją decyzją gmina 

dostanie to za darmo. Trzeba spojrzeć na całość naszej działalności. Jeżeli chodzi o tą drogę  

w Mściszewie, to nie mieści się ona w kategoriach drogi powiatowej. Jeżeli takie założenia weźmiemy 

do naszej debaty, to możemy usiąść i porozmawiać. Lubię mieć po drugiej stronie partnerów, którzy 

dotrzymują słowa i realizują te zadania nie tylko dla swojego najbliższego otoczenia. Reprezentujemy 

cały powiat, a wszędzie są problemy. W wielu miejscach są drogi, które nie mieszczą się w kategoriach 

dróg powiatowych. Niektóre zostały oddane gminom. Na pewno będziemy rozmawiać, ale proszę  

o cierpliwość.” 

 

g) głosowanie imienne w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Poznańskiego 

na lata 2025-2029. 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Poznańskiego na lata 2025-2029. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 26, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (26) 

Anna Ankiewicz, Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Jan Broda, Dominika Buczkowska, Piotr 

Burdajewicz, Artur Chwiłkowski, Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz 

Gintrowicz, Marek Gola, Jan Grabkowski, Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, 

Magdalena Kosakowska, Tomasz Łubiński, Przemysław Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Armin 

Niewiadomski, Jolanta Pankowska, Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Łukasz Szał, Seweryn 

Waligóra. 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Mikołaj Witaszyk 

 

NIEOBECNI (2) 

Andrzej Strażyński, Mirosław Wieloch. 

 

Uchwała Nr IX/157/VII/2024 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Poznańskiego na lata 2025-2029 została przyjęta i wraz z wydrukiem z głosowania imiennego stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

21. Rozpatrzenie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Poznańskiego na rok 2025 – 

DRUK Nr 158. 

 

a) odczytanie projektu uchwały, 

 

Prowadzący obrady odczytał, projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Poznańskiego 

na rok 2025. 

 

b) wysłuchanie opinii Komisji Rady, 

 

Pan Jarosław Dobrowolski, Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu 

poinformował, że projekt budżetu Powiatu Poznańskiego na rok 2025 został zaopiniowany pozytywnie, 

przy sześciu głosach za i jednym głosie wstrzymującym. 

 

Pan Zbigniew Jankowski, Przewodniczący Komisji Oświaty i Wychowania poinformował, że komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie, przy jednym głosie wstrzymującym. 
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Pani Anna Ankiewicz, Wiceprzewodnicząca Komisji Komunikacji, Budownictwa i Infrastruktury 

poinformowała, że komisja zaopiniowała projekt budżetu na rok 2025 pozytywnie, przy jednym głosie 

wstrzymującym. 

 

Pan Paweł Bocian, Przewodniczący Komisji Kultury, Kultury Fizycznej i Turystyki poinformował,  

że komisja zaopiniowała projekt budżetu pozytywnie, przy pięciu głosach za i jednym głosie 

wstrzymującym (jedna osoba była nieobecna). 

 

Pani Marzena Fiedler, Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia poinformowała, 

że komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. Sześć osób głosowało za, a jedna osoba 

wstrzymała się. 

 

Pani Anna Kabacińska, Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa poinformowała,  

że komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie. 

 

Pani Magdalena Kosakowska, Przewodnicząca Komisji Promocji i Rozwoju Regionalnego 

poinformowała, że komisja zaopiniowała projekt budżetu na rok 2025 pozytywnie, z jednym głosem 

wstrzymującym. 

 

Pan Jan Grabkowski, Starosta Poznański i Przewodniczący Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa  

i Porządku Powiatu Poznańskiego poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt budżetu na rok 2025. 

 

c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

 

Pan M. Gola, Wiceprzewodniczący Rady odczytał Uchwałę nr SO-20/0952/204/2024 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 9 grudnia 2024 r. w sprawie opinii  

o projekcie uchwały budżetowej Powiatu Poznańskiego na 2025 rok. 

 

d) zapoznanie się z ewentualnymi wnioskami radnych, 

 

Nikt w tym punkcie nie zabrał głosu. 

 

e) przedstawienie przez Zarząd autopoprawki do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Poznańskiego na rok 2025, 
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Pani R. Ciurlik, Skarbnik Powiatu Poznańskiego przedstawiła autopoprawkę Zarządu Powiatu  

w Poznaniu do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Poznańskiego na rok 2025. 

 

Zarząd Powiatu w Poznaniu proponuje, następujące zmiany: 

Dochody budżetu Powiatu Poznańskiego ustala się w kwocie 712.558.771,78 zł, z tego: 

 dochody bieżące ustala się w kwocie 540.348.538,83 zł, 

 dochody majątkowe ustala się w kwocie 172.210.232,95 zł. 

Zmiana obejmuje: 

W dziale 801, rozdziale 80195 – Pozostała działalność, w związku z wprowadzeniem do budżetu na rok 

2025 oraz do Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Poznańskiego na lata 2025-2029 

przedsięwzięcia pn.: Technicy z Wodziczki na Europejskim Rynku Pracy” zwiększa się dochody o kwotę 

246.654,80 zł, z tego: 

a) w § 2057 - Dotacja celowa w ramach programów finansowanych z udziałem środków 

europejskich oraz środków, o których mowa w art. 5 ust. 3 pkt 5 lit. a i b ustawy, lub 

płatności w ramach budżetu środków europejskich, realizowanych przez jednostki 

samorządu terytorialnego, zwiększenie dochodów o kwotę 203.539,54 zł; 

b) w § 2059 - Dotacja celowa w ramach programów finansowanych z udziałem środków 

europejskich oraz środków, o których mowa w art. 5 ust. 3 pkt 5 lit. a i b ustawy, lub 

płatności w ramach budżetu środków europejskich, realizowanych przez jednostki 

samorządu terytorialnego, zwiększenie dochodów o kwotę 43.115,26 zł. 

Projekt realizowany jest przez Zespół Szkół w Mosinie w okresie od 1 października 2024 roku 

do 31 marca 2026 roku, w związku z podpisaniem przez szkołę dnia 22 listopada 2024 roku 

umowy finansowej nr FERS-VET-2024-1-PL01-KA122-VET-000202262 z Fundacją Rozwoju 

Systemu Edukacji w ramach projektu „Zagraniczna mobilność edukacyjna uczniów  

i absolwentów oraz kadry kształcenia zawodowego”, z programu Fundusze Europejskie dla 

Rozwoju Społecznego. Podmiotem udzielającym dofinansowania jest Fundacja Rozwoju 

Systemu Edukacji. W projekcie zaplanowane zostały dwie podróże zagraniczne. Pierwsza  

w terminie od 17 do 28 lutego 2025 roku do Włoch – Rimini, gdzie partnerem jest firma Sistema 

Turismo s.r.l i druga w terminie od 13 do 24 października 2025 roku do Hiszpanii – Malaga, 

gdzie partnerem jest firma Tribeka Training Lab S.L.U. W każdej podróży bierze udział po 12 

uczniów i dwóch opiekunów. Koordynatorami projektu są nauczyciele Zespołu Szkół im. Adama 

Wodziczki w Mosinie.  

Głównymi celami projektu są: wyrównanie szans uczniom z barierami geograficznymi  

i ekonomicznymi, wzrost kompetencji zawodowych uczniów technikum w zawodzie technik 

hotelarstwa i technik logistyk, znaczne zwiększenie znajomości języków obcych, podniesienie 
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poziomu wiedzy i znajomości innych kultur i krajów umożliwiając uczestnikom ich rozwój 

poczucia europejskiego obywatelstwa i tożsamości. Polepszenie zdawalności egzaminów 

potwierdzających kwalifikacje w zawodzie, rozwój zainteresowań uczniów. Promocja szkoły  

i kierunków kształcenia. 

Całkowita wartość projektu wynosi 308.318,50 zł. Dofinansowanie w 2025 roku – I rata 80% wartości 

umowy tj. 246.654,80 zł, w 2026 roku – II rata 20% wartości umowy tj. 61.663,70 zł. 

 

Wydatki budżetu Powiatu Poznańskiego ustala się w kwocie 702.558.771,78 zł, z tego: 

 wydatki bieżące ustala się w kwocie 476.615.057,70 zł, 

 wydatki majątkowe ustala się w kwocie 225.943.714,08 zł. 

Zmiany obejmują: 

1. W dziale 758, rozdziale 75818 – Rezerwy ogólne i celowe, ustala się wysokość rezerwy  

w kwocie ogółem 3.059.261,80 zł, zgodnie z art. 222 ust 1 ustawy o finansach publicznych,  

z tego:  

a) rezerwa na zadania bieżące ( § 4810 – Rezerwy) w kwocie 2.059.261,80 zł; 

b) rezerwa na zadania inwestycyjne ( § 6800 – Rezerwy na zadania inwestycyjne i zakupy 

inwestycyjne) w kwocie 1.000.000,00 zł; 

2. W dziale 801, rozdziale 80195 – Pozostała działalność, w związku z wprowadzeniem do budżetu 

na rok 2025 oraz do Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Poznańskiego na lata 2025-

2029 przedsięwzięcia pn.: Technicy z Wodziczki na Europejskim Rynku Pracy” zwiększa się 

wydatki o kwotę 308.318,50 zł, z tego: 

a) świadczenia na rzecz osób fizycznych – w kwocie 10.000,00 zł,  

b) wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane – w kwocie 23.928,00 zł, 

c) pozostałe wydatki bieżące – w kwocie 274.390,50 zł. 

Projekt realizowany jest przez Zespół Szkół w Mosinie w okresie od 1 października 2024 roku 

do 31 marca 2026 roku, w związku z podpisaniem przez szkołę dnia 22 listopada 2024 roku 

umowy finansowej nr FERS-VET-2024-1-PL01-KA122-VET-000202262 z Fundacją Rozwoju 

Systemu Edukacji w ramach projektu „Zagraniczna mobilność edukacyjna uczniów  

i absolwentów oraz kadry kształcenia zawodowego”, z programu Fundusze Europejskie dla 

Rozwoju Społecznego. Podmiotem udzielającym dofinansowania jest Fundacja Rozwoju 

Systemu Edukacji. W projekcie zaplanowane zostały dwie podróże zagraniczne. Pierwsza  

w terminie od 17 do 28 lutego 2025 roku do Włoch – Rimini, gdzie partnerem jest firma Sistema 

Turismo s.r.l i druga w terminie od 13 do 24 października 2025 roku do Hiszpanii – Malaga, 

gdzie partnerem jest firma Tribeka Training Lab S.L.U. W każdej podróży bierze udział  
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po 12 uczniów i dwóch opiekunów. Koordynatorami projektu są nauczyciele Zespołu Szkół im. 

Adama Wodziczki w Mosinie.  

Głównymi celami projektu są: wyrównanie szans uczniom z barierami geograficznymi  

i ekonomicznymi, wzrost kompetencji zawodowych uczniów technikum w zawodzie technik 

hotelarstwa i technik logistyk, znaczne zwiększenie znajomości języków obcych, podniesienie 

poziomu wiedzy i znajomości innych kultur i krajów umożliwiając uczestnikom ich rozwój 

poczucia europejskiego obywatelstwa i tożsamości. Polepszenie zdawalności egzaminów 

potwierdzających kwalifikacje w zawodzie, rozwój zainteresowań uczniów. Promocja szkoły  

i kierunków kształcenia. 

Odpowiednie zmiany wprowadzono do Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Poznańskiego na 

lata 2025-2029. 

 

f) dyskusja nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Poznańskiego na rok 2025, 

 

Pan Mikołaj Witaszyk, Radny Powiatu powiedział, że ustawa budżetowa na rok 2025 stanowi 

fundament dla przyszłych działań inwestycyjnych i finansowych powiatu. „Stąd niezwykła waga 

dzisiejszej sesji budżetowej. Bardzo dziękuję Zarządowi za doskonałe przygotowanie dwóch ostatnich 

posiedzeń komisji finansowej oraz spotkania budżetowego z udziałem wszystkich radych powiatowych, 

gdzie każdy z nas mógł zadać pytanie, złożyć swoje zastrzeżenia do prezentowanego projektu budżetu. 

Rzeczywiście toczyła się bardzo szeroka, merytoryczna, żywiołowa dyskusja i tę praktykę należy 

podtrzymywać w następnych latach. Jeśli chodzi o projekt budżetu, w mojej ocenie pod względem 

technicznym i koncepcyjnym jest on dobrze opracowany. Jest on niezwykle czytelny, a jednocześnie 

drobiazgowy. Widać tytaniczną pracę wykonaną przez zespół urzędników na czele z Panią Skarbnik.  

Za to serdecznie dziękuję oraz gratuluję. Budżet jest również dobrze zbilansowany. Cieszy fakt,  

iż wszelkie zobowiązania finansowe powiat realizuje w terminie, a nawet uda się nam w przyszłym roku 

zmniejszyć pewne zadłużenia, co przyczyni się do polepszenia naszych wskaźników. Do pozytywnych 

stron budżetu zaliczam również fakt, iż zaplanowane zadania dotyczyć będą różnych sfer działań. 

Mamy zabezpieczone środki na edukację, rozwój i remont naszych placówek oświatowych. Mamy 

środki przeznaczone na bezpieczeństwo, w tym na wsparcie dla policji i naszych lokalnych OSP. Będą 

środki przeznaczone na kulturę, m.in. na dofinansowanie Teatru Muzycznego w Poznaniu, bibliotek. 

Nie oszczędzamy na komunikacji, również mamy zabezpieczone pieniądze na inwestycje twarde,  

na infrastrukturę. Sporo zadań drogowych będzie realizowanych. Obiektywnie jest to budżet  

rozwojowy. Oprócz tych niewątpliwych zalet budżet ten w mojej ocenie posiada również pewne 

słabości, tudzież mankamenty, a rolą opozycji jest ich wskazywanie i wyczulanie władz powiatu nad 

tymi elementami, które można w przyszłości poprawić i udoskonalić dla dobra nas wszystkich.  
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Na komisjach wskazywałem, iż można było jeszcze bardziej równomiernie rozłożyć zadania 

inwestycyjne, konkretnie drogowe, tak aby w powiecie nie było najmniejszych białych plam, czyli gmin, 

gdzie w danym roku, czy też w rocznej perspektywie budżetowej nie planuje się żadnych inwestycji 

drogowych, niezwykle ważnych dla naszych mieszkańców. Pominięto niestety gminę Pobiedziska, 

której jestem przedstawicielem. Miałem olbrzymią nadzieję na realizację zadania przebudowy drogi 

Biskupice-Jankowo, ale jednak nie udało się znaleźć i zabezpieczyć wystarczających środków  

w budżecie, by w końcu tę potrzebną inwestycję zrealizować. Za dobrą monetę uważam deklarację 

Pana Wicestarosty Tomasza Łubińskiego i jego zapewnienie, iż w przyszły  roku to zadanie zostanie 

zgłoszone jako wniosek do Rządowego Programu Dróg Lokalnych. Uważam, że w ciągu maksymalnie 

dwóch najbliższych lat tę drogę należy wyremontować. Wieżę, iż tak się stanie. Cieszymy się, jako 

Prawo i Sprawiedliwość, że w tegorocznym naborze do Funduszu Dróg Samorządowych zgłoszono  

z kolei obwodnicę w Swarzędzu, bo jeśli uda się to zadanie zrealizować, to będą z niej korzystać 

praktycznie wszyscy mieszkańcy wschodniej części powiatu. Drugi mankament, który dostrzegam  

w przyszłorocznym projekcie budżetu, to fakt, iż nie uwzględniono moich wniosków i chociażby nie 

wpisano któregoś z mniejszych, zgłoszonych przeze mnie zadań do WPF. Rozumiem, że wiele zadań 

drogowych to kontynuacje i zgadzam się, iż strategia działania jest słuszna bo należy te zadnia jak 

najszybciej, w pierwszej kolejności zakończyć, bo zgodnie z tym jak pisał i udowadniał w swojej 

genialnej książce Czarny Łabędź, libański ekonomista, teoretyk rynku Nicholas Taleb, każde wydłużanie 

czasu realizacji zadania inwestycyjnego powoduje radyklany wzrost nieprzewidzianych kosztów. Warto 

jednak również pamiętać o największej terytorialnie gminie w powiecie poznańskim. Ogólnie zgodzę 

się, iż jest to budżet dobry, ale mógł być bardzo dobry i należy w przyszłości uczynić wszystko, aby tak 

się stało. Przyszłe lata współpracy przed nami. Na dziś w głosowaniu wstrzymam się od głosu. Nie będę 

hamulcowym, nie będę głosował przeciwko, bo holistycznie dostrzegam i doceniam zalety tego 

projektu. Będę trzymał mocno kciuki za realizację każdego z wyznaczonych zadań. Życzę powodzenia 

Zarządowi w dalszej pracy i na zakończenie życzenia świąteczne chciałbym złożyć wszystkim Radnym, 

Zarządowi i mieszkańcom Powiatu Poznańskiego. Zdrowych, radosnych, pełnych ciepła rodzinnego 

Świąt Bożego Narodzenia oraz wszystkiego dobrego w roku 2025. 

 

Pan Tomasz Gintrowicz, Radny Powiatu na wstępie podziękował za uwzględnienie jego wniosku  

do projektu budżetu dotyczącego remontu ul. Wczasowej w Puszczykowie. „Jest to niewielka 

inwestycja, ale doceniam fakt, że ten wniosek został uwzględnionych w przyszłorocznym budżecie. 

Żałuję, iż tylko jeden wniosek z wszystkich wniosków złożonych przez radnych naszego klubu został 

uwzględniony w projekcie budżetu na rok 2025. Mam nadzieję, że w kolejnych latach zostanie  

to uwzględnione, w nawiązaniu do głosu Pana Jacka Sommerfelda, czy mojego przedmówcy i więcej 

naszych propozycji znajdzie się w kolejnych budżetach.” 
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Pan Armin Niewiadomski, Radny Powiatu podsumowując w imieniu Klubu Radnych PiS wystąpienia 

swoich poprzedników podziękował Zarządowi i Pani Skarbnik za ogrom pracy, który został włożony, 

aby przygotować budżet. „Zdajemy sobie sprawę, że jest to bardzo skomplikowana materia, dlatego 

nie chcieliśmy już wnosić żadnych poprawek wiedząc, że każda poprawka mogłaby wywrócić ten 

budżet. To było brane pod uwagę. Ważna w podjęciu decyzji jest na pewno również pozytywna opinia 

Regionalnej Izby Obrachunkowej. Nie ma tutaj żadnych wątpliwości. Nawiązując do tego, co mówił 

poprzednio Pan Starosta i Pan Jarosław Dobrowolski, całkowita zgoda, że jesteśmy radnymi całego 

powiatu, reprezentujemy powiat, ale jednocześnie chciałbym zwrócić uwagę na pewną rzecz. Otóż 

mieszkańcy do nas, jako do reprezentantów danego terenu się zwracają i to przed nimi my się musimy 

tłumaczyć z inwestycji. Nie wszyscy rozumieją to, co Pan Starosta i Pan Dobrowolski mówili. Wiele 

rzeczy zostało już powiedzianych przez poprzedników. Szanując zdanie poszczególnych radnych z Klubu 

Prawa i Sprawiedliwości, zdecydowaliśmy o braku dyscypliny w głosowaniu. Mogę zdradzić, że nikt  

z nas nie będzie przeciwny. Życzymy powodzenia w realizacji tego budżetu.” 

 

Pani Anna Ankiewicz, Radna Powiatu powiedziała w imieniu Klubu OK Samorząd, że zagłosują za tym 

budżetem. „Każdy ma oczekiwania. Wszyscy radni są wybierani przez mieszkańców, również Zarząd.  

W związku z tym też wiedzą, jakie są oczekiwania mieszkańców. Każdy radny pracował w swoich 

gminach i wie, że tyle ile jest dróg, to wszystkie chciałoby się remontować. Są również inne zadania, 

które dotyczą każdego mieszkańca powiatu, takie jak oświata, czy zdrowie. Na te zadania, w tym 

budżecie, nie brakuje pieniędzy, a przed powiatem na pewno sporo zadań, które jeszcze się pojawią  

w ciągu roku. Pani Skarbnik przygotowała budżet, w moim odczuciu, bardzo dobrze, z rezerwą. Pewne 

rzeczy będą się zmieniać i wtedy będzie czas na dyskusję.”  

 

Pan Seweryn Waligóra, Radny Powiatu wystąpił w imieniu Klubu Koalicja Obywatelska oraz Koleżanki 

z Polski 2050. „Wchodząc dzisiaj na tą salę, każdy wiedział jak zagłosuje i jaki będzie wynik głosowania. 

Wiedzieliśmy, co nastąpi. Wychodząc z tej sali, budżet będzie już przyjęty. Nie będzie to budżet 

perfekcyjny, ale będzie to na pewno dobry budżet. Jest to budżet z rysą optymizmu, ponieważ 

optymizm jest nam potrzebny. W zeszłym roku była mowa o budżecie powiatu poznańskiego, iż jest to 

dobry budżet na ciężkie czasy. Skreślmy to słowo ciężkie. Czasy nigdy nie będą łatwe, a dla budżetów 

samorządów szczególnie nie będą łatwe, ale trzeba mieć optymizm. Po stronie dochodów PIT i CIT 

62,5%. Inne dochody własne powiatu poznańskiego – 7,5%. To czyni 70%. Dotacje państwowe to 23% 

i pieniądze na inwestycje. Wiemy o jakich pieniądzach mówimy, to są pieniądze ze Skarbu Państwa na 

bardzo ważną inwestycję. Warto zwrócić uwagę na jedną rzecz, abyśmy bardziej aktywnie zachęcali do 

płacenia podatków na terenie Powiatu Poznańskiego. Gmina Puszczykowo bardzo mocno promuje,  

aby mieszkańcy płacili na terenie gminy. Powiat Poznański jest bogaty, bogactwem gmin, ale również 
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powiatu. Płacenie podatków w naszym rejonie, to bardzo ważny, wręcz patriotyczny obowiązek, gdy 

się czegoś oczekuje. Jak się czegoś oczekuje, to trzeba mieć kontrybucję, jeśli chodzi o koszty. Budżet 

jest zarówno łatwy, jak i trudny dlatego, że układa się go według pewnej sztancy, pewnego schematu. 

Trudnością jest wypełnienie tego, bo to jest największa trudność. Pewne rzeczy są oczywiste, które 

muszą się tam znaleźć. Natomiast jeśli chodzi o wydatki, to często jest kompromis. Bardzo dobrze 

wypracowany w tym roku, na tych spotkaniach, o których była tutaj mowa. Nie było rozmów w kontrze, 

jak to bywało w latach ubiegłych. Było pełne zrozumienie. Co oczywiste, te zagadnienia, problemy są 

wspólne. Jeśli chodzi o wydatki, największa suma to drogi – 225 mln zł, z czego 151 mln zł dot. drogi 

Borówiec-Koninko. Jest to zadanie prowadzone przez Powiat Poznański, ale dofinansowanie jest 

zewnętrzne. Nakłady majątkowe są na podobnym poziomie jak w roku bieżącym i w latach ubiegłych. 

Drugi wydatek to oświata i wychowanie – 193 mln zł. Pieniądze te są bardzo dobrze inwestowane. 

Widać to podczas sesji, kiedy wręczane są stypendia dla doskonale uczącej się młodzieży. Kolejny temat 

to bezpieczeństwo. Doskonale wpisuje się w to, o czym była również dzisiaj mowa, bezpieczeństwo na 

drogach. Poprawa infrastruktury, budowa ścieżek pieszo-rowerowych. Inwestycji jest bardzo dużo 

wpisanych w budżecie na rok 2025. Część, to kontynuacja zadań z lat ubiegłych, ale jest wiele nowych 

inwestycji. Nowe propozycje powinny najpierw osiągnąć wieloletnią prognozę finansową. Wiem,  

że oczekiwania są zawsze duże, ale procedury są nieubłagane. Wydanie decyzji środowiskowej zajmuje 

często trzy lata. Chcę pogratulować Zarządowi i całemu zespołowi finansowemu pracy nad budżetem, 

który jest dobrze i optymistycznie skonstruowany.” 

 

Pan J. Dobrowolski powiedział, że jest to jego 21. budżet. „Przez te 21 lat nie złożyłem ani jednego 

wniosku do budżetu, ale razem z Panem Starostą, Panem Wicestarostą, Panem Zbigniewem 

Jankowskim wygraliśmy wszystkie wybory i otrzymaliśmy od wyborców mandat, wsłuchując się w ich 

głos. Funkcja do czegoś zobowiązuje i jeżeli się jest szefem komisji finansów, to nie wypada postępować 

inaczej, tylko kierować się swoją etyką i tak pracować nad budżetem, aby reprezentanci 17 gmin byli 

zadowoleni z tego budżetu. Chcę podziękować Zarządowi oraz Koleżankom i Kolegom Radnym.  

Za chwilę przyjmiemy budżet, w którym znajdują się takie zadania, jak droga 2029P, odcinek 

Bolechowo-Murowana Goślina. Wspólnie z Gminą Czerwonak realizujemy ostatni etap, który 

spowoduje połączenie Czerwonaka z Murowaną Gośliną. Na tej drodze realizowany jest kolejny etap. 

Zostanie jeszcze trzeci i czwarty odcinek, który spowoduje połączenie Poznania z granicami powiatu 

poznańskiego na północ, do miejscowości Studzieniec. Dobrze, że jest to realizowane etapami. Zajmuje 

to kilka lat, ale jeżeli zostały przyjęte pewne założenia, to trzeba je realizować. W budżecie znalazły się 

pierwsze środki, za co dziękuję, które pozwolą na rozpoczęcie prac na najbardziej niebezpiecznej 

drodze na terenie gmin Murowana Goślina w miejscowości Boduszewo. Ogromne środki zostały 

skierowane na przebudowę drogi 2407P – Koziegłowy-Swarzędz. Najważniejsze dla mnie są kwoty, 
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jakie przeznaczamy na budowę sali gimnastycznej przy Zespole Szkół w Bolechowie. Powiat otrzymał  

z Polskiego Ładu 13 mln. zł (wcześniej zabrano 200 mln. zł), a inwestycja będzie kosztować ponad  

22 mln zł. Dzięki 3 milionom złotych, które są kierowane do Poznańskiej Kolei Metropolitarnej można 

było wyegzekwować dodatkowe dwa kursy na linii Murowana Goślina-Wągrowiec. Dotychczas pociągi 

jadące od Wągrowca w Murowanej Goślinie były zatłoczone. Dziękujemy, że Zarząd wynegocjował  

z Poznańskimi Kolejami Metropolitarnymi te dodatkowe dwa kursy. Niedawno zaszła konieczność 

rozbiórki mostu na Trojance. Jest ekspertyza, że ten most musi być rozebrany. Trzeba będzie 

wybudować nowy most. W budżecie znalazło się 250 tys. zł, ale jest to dopiero początek. Podczas 

wczorajszego posiedzenia Zarządu Cechu padły ogromne słowa uznania i podziękowania pod Państwa 

adresem, że rozbudowaliśmy Zespół Szkół w Bolechowie o filię w Murowanej Goślinie. Dzisiaj widzimy, 

ilu uczniów chce się szkolić w miejscowych zakładach rzemieślniczych, którzy są uczniami naszej szkoły 

branżowej. Inwestycja ta była wykonana we właściwym momencie, za 17 mln zł. Dzisiaj kosztowałoby 

to dużo więcej.” 

 

Pan M. Gola, Wiceprzewodniczący Rady Powiatu zwracając się do Radnego Pana Mikołaja Witaszyka 

powiedział, aby mimo tego, iż różnią się politycznie, poparł ten bardzo dobry budżet. „Rozumiem,  

że fajnie jest się wyróżnić, jako jedyny wstrzymujący się w głosowaniu nad WPF, ale jednak tutaj 

zgadzam się z Panem Przewodniczącym Jarosławem Dobrowolskim, iż jesteśmy radnymi całego 

powiatu. W przeciwieństwie do Kolegi Jarosława złożyłem 23 wnioski do budżetu, ale tam były  

na przykład wnioski z gminy Kórnik, czyli nie z mojego okręgu. Rozmawiałem wcześniej z mieszkańcami, 

ale również z burmistrzami i wójtami okręgu. Rozmawiałem z Panią Małgorzatą Halber, poprzednią 

radną z tego okręgu, o potrzebach. Wsłuchałem się trochę w to wszystko. Rozmawiałem również  

z Panem Starostą, że gdyby te 23 moje wnioski uwzględnić w budżecie, to zajęłyby cały budżet. Czy to 

znaczy, że teraz miałbym się obrazić? No, nie. Doskonale sobie zdaję sprawę, że jesteśmy w większości 

nowymi radnymi w powiecie i zaczynamy dopiero pięcioletnią kadencję. To jest praca na pięć lat, a nie 

tylko na ten rok. Przez ostatnie pięć i pół roku byłem radnym Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

i też dbałem o całą Wielkopolskę, również o Powiat Poznański. Wyobrażam sobie pracę radnego w ten 

sposób, że myślimy o całym powiecie, myślimy o budżecie jako o naszym wspólnym budżecie. Droga 

Biskupice-Jankowo była oczywiście w moim programie wyborczym i znalazła się w tych wnioskach. Pan 

Starosta i Pan Wicestarosta często powtarzają, że wspólnie z Burmistrzem Pobiedzisk i z pieniędzy 

unijnych ona wejdzie do naszego budżetu w najbliższym czasie. Pieniądze będą wpływały i będziemy 

realizować dużo więcej inwestycji niż zaplanowaliśmy. Na dzisiaj ten budżet jest bardzo dobrze 

przygotowany i obejmuje to, co powinniśmy robić dzisiaj. Oczywiście zagłosuję za tym budżetem, 

wspierając cały nasz powiat i wierząc w nadchodzące pieniądze unijne.” 
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Pan Łukasz Szał, Radny Powiatu powiedział, że jeżeli chodzi o projekt budżetu na rok 2025 to uważa,  

iż jest to bardzo dobry budżet. „Chylę czoła, nie tylko przed Zarządem, ale również przed Panią 

Skarbnik. Te inwestycje, które zostały zapisane, to co tutaj wybrzmiało i co powiedział Pan Starosta Jan 

Grabkowski, że trzeba być partnerem. W tym kierunku powinniśmy zmierzać. Tak też postąpiliśmy,  

bo chciałem zauważyć, iż wiele wniosków, które pisaliśmy, czy to oddzielnie, czy wspólnie nurtują 

wszystkich mieszkańców, których reprezentujemy. Wniosek dot. drogi, o której wspominał Kolega 

Mikołaj Witaszyk, to był wspólny wniosek. Wierzymy, że ta droga doczeka swojej realizacji. Będziemy 

wspólnie działać, żeby tak było. Budżet ten jest bardzo dobry również dlatego, że w końcu droga 

Siedlec-Gułtowy doczeka się realizacji za co bardzo dziękuję. Chciałem przekazać podziękowania 

wyrażone podczas ostatniej sesji Rady Miasta i Gminy Kostrzyn, że tyle inwestycji dla naszej gminy jest 

wpisanych w budżecie na rok 2025.” 

 

Pan M. Witaszyk powiedział odnosząc się do wypowiedzi Pana Marka Goli, że nie chodzi o to, żeby się 

wyróżnić. „Jestem daleki od tego. Pewnie przyjdzie mi przyjąć rolę ostatniego Mohikanina, ale mam 

nadzieję, że nie walecznego, nie wojującego, tylko życzliwie nastawionego do współpracy  

i do współdziałania. Powiem szczerze, na komisjach finansów odbywają się bardzo rzeczowe, 

merytoryczne dyskusje. Jest światełko nadziei, ponieważ udało się w ostatnim czasie uruchomić 

naszego burmistrza, który złoży wnioski odnośnie budowy chodników. Są to mniejsze, drobniejsze 

zadania, ale wierzę, iż uda się je zrealizować. Tak jak powiedziałem w swoim wystąpieniu uważam,  

że ten budżet jest dobry. Pewnie z perspektywy niektórych gmin jest bardzo dobry. Z perspektywy 

gminy Pobiedziska mógłby być zdecydowanie lepszy. Jak będzie zdecydowanie lepszy w przyszłych 

latach, to z czystym sumieniem zagłosuję za budżetem.” 

 

g) głosowanie imienne w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Poznańskiego na rok 2025. 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia budżetu Powiatu Poznańskiego na rok 2025. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 26, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (26) 

Anna Ankiewicz, Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Jan Broda, Dominika Buczkowska, Piotr 

Burdajewicz, Artur Chwiłkowski, Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz 
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Gintrowicz, Marek Gola, Jan Grabkowski, Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, 

Magdalena Kosakowska, Tomasz Łubiński, Przemysław Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Armin 

Niewiadomski, Jolanta Pankowska, Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Łukasz Szał, Seweryn 

Waligóra. 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Mikołaj Witaszyk 

 

NIEOBECNI (2) 

Andrzej Strażyński, Mirosław Wieloch. 

 

Uchwała Nr IX/158/VII/2024 w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Poznańskiego na rok 2025 została 

przyjęta i wraz z wydrukiem z głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Pan J. Grabkowski, Starosta Poznański powiedział, że dzisiaj ma olbrzymią przyjemność, ponieważ 

budżet został uchwalony niemal jednogłośnie. „Słowa Pana Radnego Mikołaja Witaszyka, które 

wypowiedział przy mównicy, są generalnie pozytywnie odbierane przeze mnie. Droga Biskupice-

Jankowo pewnie w przyszłym roku, tak ustaliliśmy z Panem Wicestarostą, będzie zgłoszona do 

Funduszu Dróg Samorządowych i będziemy chcieli ją realizować. Nie sztuką jest coś zrobić z własnych 

pieniędzy, sztuką jest pozyskać na inwestycję środki zewnętrzne. Powiedzieliście dzisiaj Państwo wiele 

słów na temat budżetu na rok 2025, więc nie wiem, czy warto się powtarzać. Zabezpieczyliśmy wszelkie 

obszary działania powiatu, ale nie tylko te, które są w ustawie o samorządzie powiatowym, ale także 

szerzej. Ten budżet jest konstrukcją niedawną. Braliśmy udział, jako korporacje samorządowe przy 

budowaniu zasad tego budżetu, bo on jest zupełnie innym budżetem, inaczej skonstruowanym dla 

samorządów, niż poprzednie budżety. W tym roku jeszcze płaciliśmy tzw. podatek janosikowy, 

siedemdziesiąt kilka milionów złotych i to było obligatoryjne. W znakomity sposób obniżało to nasze 

możliwości wydatkowe. Tak, jak wspomniał Pan Seweryn Waligóra, Polski Ład spowodował,  

że musieliśmy w roku 2023, żeby spiąć budżet na rok 2024, zaciągnąć kredyt w wysokości 65 mln zł. 

Nasze zobowiązania budżetowe na lata następne to jest 126 mln zł. Otrzymaliśmy w tym roku, 

ostatnimi uchwałami Sejmu, na wniosek ministra finansów, 28 mln zł. Spłaciliśmy 30 mln zł kredytu. 

Dlatego w przyszłym roku mamy tylko 10 mln zł tzw. rozchodów, czyli obsłużenia długu powiatu. Kwota 

126 mln zł, przy 712 mln zł. Rzadko, który samorząd ma takie współczynniki, takie wskaźniki zadłużenia. 

Jeżeli do tego weźmiemy wydatki na obsługę długu, to on jest pomijalny, bo 10 milionów w przyszłym 

roku, przy 700 milionach, to jest pomijalna kwota. W roku 2026 będzie trochę więcej, bo jednak 

musimy obsługiwać te 30 milionów spłacone w tym roku. Zobaczymy, czy nie będziemy dalej brać 
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kredytu, chociaż znam Panią Skarbnik i jej niechęć do zaciągania zobowiązań. Czasem jednak warto 

wziąć kredyt, żeby zrealizować określoną inwestycję szybko, a nie robić tego dłużej, bo i ceny rosną. 

Zabezpieczyliśmy też w budżecie, to co jest dla nas ważne. Chodzi o oświatę i 195 mln zł. Edukacja 

razem z inwestycjami. Pomoc społeczna z Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie, ze wszystkim,  

co jest z tym związane – 60 mln zł. Bezpieczeństwo, które nie jest w naszych kompetencjach, nie jest 

w ustawie o samorządzie powiatowym, czyli dofinansowanie: policji, straży pożarnej, Straży Granicznej, 

Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego, Ochotniczych Straży Pożarnych. To jest kwota 3,5 

mln zł. Budujemy Jednostkę Ratowniczo-Gaśniczą nr 10. Chcemy realizować następne elementy 

bezpieczeństwa, bo przecież to bezpieczeństwo w powiecie jest niezwykle dla mieszkańców i dla 

inwestorów, którzy zostawiają olbrzymie pieniądze. Chcemy ratować również zabytki, to jest 3,5 mln 

zł na rewitalizację, na otwarte konkursy ofert. Wszystko to daje taki efekt, że z przyjemnością słucham 

Państwa wypowiedzi, iż budżet jest doskonale skonstruowany. Rzadko, który samorząd opisuje swoje 

wydatki, daje tylko tabeli, gdzie trzeba się wszystkiego domyślać. Pokazujemy każdą złotówkę. Gdzie  

i na co idą pieniądze oraz w jaki sposób są wydawane. Kiedy będziemy przygotowywać absolutorium, 

to zostanie opisane, w jaki sposób zostały wydane. Nie mamy żadnych tajemnic w zakresie finansów 

publicznych. Za Państwem siedzą dyrektorzy Starostwa i jednostek organizacyjnych. Oni wiedzą,  

że to, co robimy służy nam wszystkim. Droga, którą robimy w Borówcu, to jest w tym roku 50 mln zł  

i w przyszłym roku również 50 mln zł i w kolejnym 50 mln zł. Powstanie idealny układ komunikacyjny 

w tamtym miejscu. Chciałbym, żeby w wielu miejscach takie układy komunikacyjne były, ale niestety 

nie mamy takich pieniędzy. Najbardziej boli mnie obwodnica północno-wschodnia, o której mówię  

od 2001 r. Obwodnica ta w znakomity sposób uruchomiła by przestrzenie inwestycyjne, w takich 

miejscowościach jak: Pobiedziska, Swarzędz, Kostrzyn, Kleszczewo. Największy problem jest  

z przejściem przez Puszczę Zielonka i przez poligon Biedrusko. Mamy kolejne pomysły, które dotyczą 

Kostrzyna, Kleszczewa i Pobiedzisk. Zobaczymy, co się uda zrobić. Ten budżet, który dzisiaj 

uchwaliliśmy, to z jednej strony ogromna przyjemność słuchania tej debaty, bo wreszcie mieliśmy 

normalną debatę, prawdziwą, merytoryczną, bez wycieczek osobistych, co mnie niezwykle cieszy. 

Daliśmy Państwu materiał, który jest uczciwy. Pamiętajcie, że w marcu przyszłego roku będziemy 

wprowadzać środki, które pochodzą z nadwyżek. Do tego dochodzą środki na obwodnicę Swarzędza, 

o którą bardzo zabiegaliśmy. Praktycznie już jest decyzja dofinansowania tej inwestycji. Nie zgadzam 

się z Panem Waligórą, że jesteśmy bogatym powiatem, bo moglibyśmy być bardzo bogatym powiatem, 

gdyby ciągle nam nie zabierano, bo się mówi, iż jesteśmy za bogaci. Jeżeli się porównamy z Gminą 

Swarzędz, ponad 500 milionów budżetu, z gminą Tarnowo Podgórne – 400 milionów złotych,  

to zasługujemy na dużo więcej, ale trzeba umieć kroić z tego, co dostaliśmy i to umiemy. Chcę 

powiedzieć, że nie mamy problemów ze Szpitalem w Puszczykowie. Nasza praca przez wiele lat 

przynosi efekty w tej chwili. To, że podjęliśmy dzisiaj decyzję także o podniesieniu kapitału akcyjnego 
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dla tego szpitala jest potrzebą, ponieważ był pożar i trzeba przygotować pieniądze na ewentualne 

naprawy i odbudowę. Drugą część da szpital, ze swoich kapitałów. Przygotowujemy w szpitalu 

olbrzymie inwestycje i nie musimy do tego dokładać.  

Bardzo Państwu dziękuję. Chcę oczywiście podziękować Pani Skarbnik, wszystkim służbom finansowym 

oraz wszystkim, którzy brali udział przy tworzeniu tego budżetu. To jest praca zespołowa. Parę rzeczy 

musiało być zdjętych, żeby spiąć budżet, a nie mogliśmy sobie pozwolić na większe kredyty. Jeszcze raz 

podkreślam, że jesteśmy otwarci na dyskusję.” 

 

22. Sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu w Poznaniu. 

 

Pan T. Łubiński, Wicestarosta Poznański przedstawił streszczenie sprawozdania z pracy Zarządu, 

którego treść dostępna jest na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Powiatu Poznańskiego  

w zakładce – Zarząd Powiatu – Sprawozdania z pracy Zarządu. 

 

23. Interpelacje i zapytania Radnych oraz odpowiedzi. 

 

W tym punkcie nikt nie zabrał głosu. 

 

24. Wolne głosy i wnioski. 

 

Pan J. Sommerfeld odnosząc się do sprawozdania z pracy Zarządu Powiatu wniósł o możliwość 

przekazywania radnym, razem z materiałami sesyjnymi, wersji elektronicznej sprawozdania pomiędzy 

sesjami, z tego co zostało zrealizowane przez Zarząd. „Byłoby to łatwiejsze, jeśli chodzi o analizę  

i przygotowanie się do sesji oraz ewentualne zadawanie pytań. Świetnie się to sprawdzało, kiedy 

pracowałem w Gminie Czerwonak. Może warto też pomyśleć nad tym, żeby skrócić protokół z sesji, 

która i tak jest nagrywana, a przygotować wersję skróconą, chociaż hasłowo tego sprawozdania. Druga 

sprawa dotyczy Centrum Kultury „Park Dzieje”. Dostaliście Państwo na swoje skrzynki mailowe list  

od Pani Dyrektor z podziękowaniem za głosowanie nad stanowiskiem. Teraz wpłynęło drugie pismo,  

w którym poinformowano, iż niestety Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa Kulturowego odrzuciło 

stanowisko Rady Powiatu w Poznaniu ws. Centrum Kultury „Park Dzieje”. Od stycznia 2025 r. sytuacja 

będzie wyglądała tak, iż poinformowano jedynie telefonicznie, że wypowiedzenie z września 2024 r. 

jest podtrzymane, czyli Centrum Kultury „Park Dzieje” istnieje, ale nie wiadomo jaka będzie jego 

przyszłość. Stowarzyszenie, które realizowało to główne zadanie, jakim są widowiska, zostało 

wykreślone, można powiedzieć, ze współpracy. Centrum Kultury „Park Dzieje” ma teren, na którym 

odbywają się widowiska, a stowarzyszenie ma w swoim zasobie: wolontariuszy, aktorów, trybuny, 
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oświetlenie, kostiumy, kulisy, scenariusz tego widowiska „Orzeł i Krzyż”. Sytuacja jest dziwna  

i niezrozumiała. Dziękuję jeszcze raz, za to, że Państwo włączyliście się w pomoc. Liczymy jeszcze  

na mądrość, a nie na taki upór. Mamy nadzieje, że coś się jeszcze zadzieje w tej kwestii ze strony 

ministerstwa. Życzę wszystkim radosnych i błogosławionych Świąt Bożego Narodzenia i szczęśliwego, 

pomyślnego Nowego Roku.” 

 

Pan J. Grabkowski, Starosta Poznański wyjaśnił, że sprawozdanie z posiedzeń Zarządu Powiatu 

obejmuje cały okres. „Posiedzenia odbywają się przez cały okres między sesjami. Wcześniej nie 

dostaniecie Państwo sprawozdania, ponieważ byłoby ono niepełne. To, co odczytał dzisiaj Pan 

Wicestarosta jest skróconą wersją. Gdybyśmy przygotowali szeroką wersję, to odczytywanie zajęłoby 

pół godziny. Zarząd przygotowuje materiały na sesję. To wszystko musi być w tym sprawozdaniu.  

Nie ma mojej akceptacji dla takiego pomysłu, bo też nie byłbym w stanie Państwu powiedzieć 

wszystkiego, co się odbywało na posiedzeniach Zarządu Powiatu. Pani Sekretarz podpowiada mi,  

że w Biuletynie Informacji Publicznej Powiatu Poznańskiego znajdują się wszystkie sprawozdania  

z pracy Zarządu Powiatu. Jeśli chodzi o „Park Dzieje” przygotowaliśmy swoją wersję stanowiska. 

Oczywiście jest to inicjatywa miejscowa i zaakceptowaliśmy tą formę. Niestety ministerstwo ma swoje 

przemyślenia i nie zaakceptowało tego. My nie możemy nic więcej zrobić. Też dostałem list od Pani 

Dyrektor i od Pana Prezesa Łęckiego z podziękowaniem za tą inicjatywę. Zobaczymy, co z tym dalej 

będzie. Życzę powodzenia.” 

  

Pan J. Sommerfeld (Ad Vocem) powiedział, że jednym z takich realnych rozwiązań jest, że być może 

ministerstwo przyjmie taką opcję, iż przekaże te grunty na rzecz Skarbu Państwa i wtedy tutaj, na 

poziomie lokalnym będzie można zdecydować, co dalej z tym stowarzyszeniem i tym widowiskiem. 

 

25. Zamknięcie sesji. 

 

Prowadzący obrady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany i ogłosił zamknięcie IX sesji Rady 

Powiatu w Poznaniu. 

 

 

Przygotował: Karol Cenkier 


